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MAnSUr YAvAş bELEdiYELErin SGK borçLArInA iLişKin KonUşTU:

"Çılgın projelere 
para harcamadık"

HAZinE ve Maliye bakanlığı vergi denetim 
Kurulu (vdK), yüksek tutarda harcaması 
olduğu halde gelir beyan etmeyen mü-
kelleflerin ardından şimdi de gelir beyanı 
olmadığı halde lüks araçlara binen mü-
kelleflerin izini sürüyor. S.6’da

bAnKAcILIK düzenleme ve denetleme 
Kurulu'nun (bddK) verilerine göre, kredi 
ve kredi kartı borçlarından dolayı takibe 
düşenlerin sayısı arttı. Yurttaşlardan 
Zeynel Akcan, "Allah sabır versin mille-
te. Her geçen gün kötüye gidiyor. korku-
yorum, gerçekten korkuyorum" derken 
Faruk Kazancı "ben daha önce beş tane 
kredi kartı kullanıyordum. o zaman öde-
yebiliyordum ama şu an bir tane kredi 
kartı kullanayım ödeyemiyorum" diyerek 
dert yandı. S.6’da

Maliye lüks araç 
kullananların
peşine düştü

Takibe düşen 
kredi ve kredi 

kartı borçları arttı

bEYin kanaması sonucu 10 yıldır komada 
olan tiyatro sanatçısı ve sunucu Kenan Işık, 
76 yaşında hayatını kaybetti. S.5’te

odTÜ Rektörü Prof. Dr. Mustafa Verşan Kök, 
yapay zekayla ilgili ODTÜ'de bir hub oluştur-
mak üzere çalışmalara başladıklarını bildirdi.

KöK,"ODTÜ, Türkiye Ulusal Yapay Zeka 
Stratejisi Eylem Planı'na yapacağı katkılar-
la, yapay zeka alanında ülkenin bilimsel ve 
teknolojik kapasitesini artırmayı hedeflemek-
tedir" dedi. S.3’te

TÜbiTAK'ın araştırmacı, bilim insanları ve 
öğrencilere sunduğu burs miktarlarında 
artışa gidildi. Buna göre, ön lisans veya li-
sans öğrencilerine verilen burs miktarı 4 bin 
liradan 4 bin 800 liraya yükseltildi. Yüksek 
lisans öğrencilerine verilen burs miktarı 13 
bin 500 liradan 16 bin 500 liraya, doktora 
öğrencilerinin aldığı burs miktarı da 20 bin 
liradan 24 bin liraya çıkarıldı. S.3’te

Biz“bitti”
demedik

KIZLARIMIZ ZORU BAŞARDI

Paris 
Olimpiyatında 
ilk maçımızı 
Hollanda ile 

oynadık ve 2-0 
yenilgiden 3-2’lik 

galibiyet aldık
PAriS olimpiyatlarında 

madalyayı düşünen Ka-
dın voleybol Takımımız 
da başta vargas’ın 30 
sayısı zafere kavuştu. 
Hollanda'ya en son 2018 
Ağustos ayında 3-0 yeni-
len milli takım, 6 yılda 8 

kez karşılaştığı rakibine 
mağlup olmamıştı.

KAdIn Milli Takımımız 
Perşembe günü saat 
10.00’da dominik cum-
huriyeti ile oynayacak. 
Maçı TrT Spor naklen 
yayınlayacak. S.8'de

ODTÜ yapay zeka
merkezi kuruyor 

TÜBİTAK'ın burs 
miktarları artırıldı

rektör Prof. 
dr. Mustafa 
verşan Kök 

KIbrIS Barış Harekatı’nın 50’nci yıl dönümü ve-
silesiyle Gazeteciler Cemiyeti, Mamak Beledi-
yesi ve Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti (KKTC) 
Ankara Büyükelçiliği iş birliğiyle hayata geçirilen 
“Kıbrıs Barış Harekatı’nın 50. Yıl Dönümü” Fo-

toğraf Sergisi, harekatın unutulmaz anlarını, 
kahramanlıklarını ve bu önemli dönemin tarihsel 
izlerini fotoğraflar aracılığıyla yeniden canlandı-
rarak, barış ve özgürlüğün önemini bir kez daha 
gözler önüne serdi. S.2’de

“Kıbrıs Barış Harekatı’nın 50. Yıl Dönümü” 
Fotoğraf Sergisi Başkentlileri ağırladı

TÜrKiYE'nin uluslararası doğrudan yatırımlar 
(UDY) politikasının genel çerçevesini çizmek 
ve bu alandaki uygulamalara rehberlik etmek 
üzere hazırlanan "Türkiye UDY Stratejisi 
(2024-2028)" yayımlandı.

STrATEjinin ana hedefi, Türkiye'nin ulusla-
rarası doğrudan yatırımlar pastasından aldığı 
payı nitelikli uluslararası doğrudan yatırımlar 
projeleriyle artırmak ve 2028 yılında yüzde 
1,5'e çıkarmak olarak belirlendi. S.6’da

TicArET Bakanlığı, tüketicileri mağdur eden 40 
e-ticaret firmasına yılın ilk yarısında 230 milyon lira 
idari para cezası uygulanmasını kararlaştırdı. S.6’da

Ticaret Bakanlığı tüketiciyi 
mağdur eden e-ticaret 

firmalarına ceza uyguladı

MiT, Irak'ta TSK'nın harekat bölgesine 
saldırı hazırlığında olan PKK/KcK'lı 
teröristler "ronahi dilhvin" kod adlı 
vesile duran ve "Arin Tolhildan" kod 
adlı dilan öklü'yü, Hakurk bölgesinde 
gerçekleştirdiği nokta operasyonla 
etkisiz hale getirdi. S.5’te

MİT, PKK/KCK'lı teröristler 
Vesile Duran ve Dilan 

Öklü'yü etkisiz hale getirdi

İÇİŞLERİ BAKANI ALİ YERLİKAYA: 

İnterpol tarafından kırmızı bültenle 
aranan 3 kişi Türkiye'de yakalandı

içişLEri Bakanı Ali Yer-
likaya, İsveç tarafından 
çıkartılan İnterpol kır-
mızı bülteniyle aranan 
Alexander Gustafsson 
ile Karadağ tarafından 
çıkartılan İnterpol kır-
mızı bülteniyle aranan 
Dragan Pavlıcevıc'in 
İstanbul'da yakalandı-
ğını açıkladı. Yerlikaya, 
İsveç tarafından çıkar-
tılan kırmızı difüzyon 
mesajıyla aranan Ale-
xandar Nedevskı'nin 
de Bodrum'da yakalan-
dığını duyurdu. S.5’te

bALIKESir'in 
Edremit ilçesin-
deki Şahindere 
Kanyonu'nda mah-
sur kalan 10 kişi 
kurtarıldı. S.5'te

Kenan 
IŞIK'I
KAyBeTTİK

SGK borcu iddiaları ile ilgili basın toplantısı 
düzenleyen Ankara Büyükşehir Belediye 
Başkanı Mansur Yavaş iktidara kalem ka-
lem yanıt verdi. "Çılgın projelere para har-
camadık" diyen Mansur Yavaş "Ankara'yı, 
İstanbul'u CHP kazanmasaydı bunlar ya-
pılmayacaktı" dedi

AnKArA Büyükşehir Belediye (ABB) Baş-
kanı Mansur Yavaş, SGK ve vergi borcu 
tartışmalarıyla Çalışma ve Sosyal Gü-
venlik Bakanı Vedat Işıkhan'ın açıklama-
larına ilişkin "Sayın Bakan, müflis tüccar 
gibisiniz. Eski defterleri karıştırıyorsunuz. 
Yönetemiyorsunuz, suçu başka yerlere 
atıyorsunuz. Ama unutmayın ki bu sorun 
sadece CHP'li belediye başkanlarının de-
ğil ülkedeki tüm belediyelerin aynı şekilde 
başkanların sorunudur. 31 Mart'ta iktidarın 
aldığı ağır yenilgi, ortadaki anket sonuç-
ları ve ekonomide önleyemedikleri kötüye 
gidiş nedeniyle özellikle gündem değişti-
rerek belediyeleri hedef göstermeye baş-
ladılar. Bakın sadece borçlu olan ilk beş 
belediyeyi açıklamışlar. Neden il 20, 50 ya 
da tamamı değil" şeklinde konuştu. S.4’te
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Kıbrıs Barış Harekatı’nın 50’nci 
yıl dönümü vesilesiyle Gaze-

teciler Cemiyeti, Mamak Belediyesi 
ve Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti 
(KKTC) Ankara Büyükelçiliği iş 
birliğiyle hayata geçirilen “Kıbrıs 
Barış Harekatı’nın 50. Yıl Dönümü” 
Fotoğraf Sergisi, Harekât sürecinin 
acı tatlı tüm anılarını yansıtan 
yüzlerce fotoğrafı halka 
açtı.  

Ankara Musiki 
Muallim Mekte-
bi Galerisi’nde 
düzenlenen 
sergide, Gaze-
teciler Cemiyeti 
arşivinin yanı 
sıra KKTC 
Enformas-
yon Dairesi ve 
DepoPhotos'un 
bünyesinde bulu-
nan harekatın farklı 
anlarına ait yüzlerce 
fotoğraf gün yüzüne çıktı. 

Toplumsal hafızayı 
canlı tutmak adına Kıbrıs Barış 
Harekatı’nın unutulmaz anlarını, 
kahramanlıklarını ve bu önemli 
dönemin tarihsel izlerini fotoğraflar 
aracılığıyla yeniden canlandırmayı 
hedefleyen sergi, ziyaretçilerinden 
yoğun ilgi gördü.

Yarım asrı geride bırakan Kıb-
rıs Barış Harekatı’nda yaşamlarını 
Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti’nin 
varlığı ve bağımsızlığına adayan 
kahraman şehit ve gazileri anmak 
için düzenlenen serginin açılışında 
aralarında Cumhuriyet Halk Partisi 
(CHP) önceki dönem genel sekreteri 
ve Kıbrıs Barış Harekâtı döneminin 
Çalışma Bakanı Önder Sav, Ma-
mak Belediye Başkanı Veli Gündüz 
Şahin, Gazeteciler Cemiyeti Başkan 
Yardımcısı Yusuf Kanlı, Yönetim Ku-
rulu Üyesi Zeynep Gürcanlı, Seçici 
Kurul Üyesi Orhan Karadağ’ın oldu-
ğu çok sayıda politikacı, diplomat ve 
basın mensubu bulundu.

ŞAHİN: KIBRIS TÜRK'TÜR 
TÜRK KALACAK
Serginin açış konuşmasını yapan 

Mamak Belediye Başkanı Veli Gün-
düz Şahin, 20 Temmuz 1974’te ba-
rışın teminatını sağlamak amacıyla 
başlatılan Kıbrıs Barış Harekatı’nın 
50. yıldönümünün anmaktan gurur 
duyduklarını ifade etti. Şahin, “Kıb-
rıs Barış Harekâtı, Türk’ün temel 
hakları çiğnendiğinde, özgürlüğü 
tehdit edildiğinde, varlık ve bekası-
na kastedildiğinde nelerin göze ala-
bileceğini bütün Dünya’ya Kurtuluş 

Savaşı’mızdan sonra bir kez daha 
gösteren apaçık delilin adıdır.

Kıbrıs Barış Harekâtı 20 Temmuz 
günü sabahın ilk ışıklarıyla başladı. 
Havadan ve denizden Kıbrıs’a çıkan 
Türk askeri, Kıbrıslı kahramanları-
mızla beraber omuz omuza çarpışa-
rak Kıbrıs Türk halkının kurtarıcısı 
oldu.

Kahraman askerlerimiz tarafın-
dan 20 Temmuz 1974 tarihinde ger-
çekleştirilen Kıbrıs Barış Harekâtı 
ile Kıbrıslı soydaşlarımızın imdadına 

yetişilmiş, Kuzey Kıbrıs Türk 
Cumhuriyeti’nin sınırları 

çizilmiş, mevcudiye-
ti sağlam temeller 

üzerine oturtularak 
hak ve hürriyetleri 
yeniden tesis 
edilmiştir.

Nitekim 
Kuzey Kıbrıs, 
Türkiye Cum-
huriyeti için 
çok değerli ve 

önemli olmasının 
yanı sıra, bizle-

rin öz toprağıdır. 
Türkiye Cumhuriyeti 

var olduğu sürece yavru 
vatan Kuzey Kıbrıs Türk 

Cumhuriyeti daha nice 50. yaşlarını 
kutlayacaktır. Atamızın Cumhuriyeti-
miz için söylediği gibi, Kuzey Kıbrıs 
da ilelebet payidar kalacaktır.

Kıbrıs Barış Harekatı’nda büyük 
kahramanlıklar gösteren şehitlerimiz 
ve gazilerimiz, milletimizin tarihine 
altın harflerle kazınmışlardır. Onla-
rın fedakârlıkları sayesinde bugün 
huzur ve güven içinde yaşıyoruz” 
sözlerini aktardı. 

SAV: KIBRIS’I ASLA TEK 
BAŞINA BIRAKMAYACAĞIZ
Ardından Mikrofon alan CHP ön-

ceki dönem genel sekreteri ve Kıbrıs 
Barış Harekâtı döneminin Çalışma 

Bakanı Önder Sav, sergide eme-
ği geçen herkesi böyle önemli bir 
görevi yerine getirdikleri için tebrik 
etti. Kıbrıs Barış Harekâtı şehit ve 
gazilerini minnetle andıklarını, fe-
dakarlıklarının hiçbir zaman unutul-
maması gerektiğini vurgulayan Sav, 
“Harekât, bundan 50 yıl önce oldu. 
Belki o gün daha doğmamış olan-
lar, harekatın önemini ve anlamını 
bizlerden öğrenecek. Bizim görevi-
miz, çocuklarımıza ve torunlarımıza 
bunun önemini unutturmamaktır. 

Kıbrıs Barış Harekatı’nın önemi 
kelimelerle anlatılamaz. Bu, kolay ve 
sıradan bir başarı değil. Kıbrıs Türk-
lerinden, mücahitlerden çok sayıda 
şehit verdik. Cumhuriyet tarihinin 
en önemli günlerinden biri. Kıbrıs’ı 
asla tek başına bırakmayacağımızı 
söylemek istiyorum. 

Kıbrıs Türklerine yıllarca süren 

baskının ve yapılan katliamların ar-
dından 37’nci hükümetimiz ile silahlı 
kuvvetlerimizin desteğiyle harekâtı 
tamamladık. O dönemki 25 kişilik 
kabineden hayatta kalan üç kişiden 

biri olarak burada bulunmaktan mut-
luluk duyuyorum” diye konuştu. 

Açış konuşmalarının ardından 
tüm fotoğraflar, ziyaretçiler tarafın-
dan ilgiyle izlendi.

Gazeteciler Cemiyeti’nin kat-
kılarıyla düzenlenen “Kıbrıs 
Barış Harekatı’nın 50. Yıl 

Dönümü” Fotoğraf Sergisi, 
Kıbrıs Barış Harekatı’nın 

unutulmaz anlarını, kahra-
manlıklarını ve bu önemli 
dönemin tarihsel izlerini 

fotoğraflar aracılığıyla yeni-
den canlandırarak, barış ve 
özgürlüğün önemini bir kez 

daha gözler önüne serdi.

“Kıbrıs Barış Harekatı’nın 50. Yıl Dönümü” 
Fotoğraf Sergisi Başkentlileri ağırladı
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CHP önceki dönem genel sekreteri 
ve Kıbrıs Barış Harekâtı döneminin 

Çalışma Bakanı Önder Sav
Mamak Belediye Başkanı 

Veli Gündüz Şahin

MERSİN (AA) - Mersin'de oyuncu 
kadrosu, senaryosu ve sahnelerinin 
tamamı yapay zeka programlarında üre-
tilen uzun metraj sinema filmi 3071'de, 
Türk tarihine damga vurmuş isimler 
beyazperdede izleyiciyle buluşacak.

Kentte faaliyet gösteren bir film şir-
keti, yapay zeka teknolojileriyle hazırla-
yacağı uzun metraj sinema filmi projesi 
"3071" için kolları sıvadı.

Yapay zeka uygulaması ChatGPT'ye 
yönetilen "Dünya bir felaketin eşiğinde 
olsa, hangi Türk kahramanlara ihtiyacı-
mız olurdu?" sorusu üzerine "Mustafa 
Kemal Atatürk, Mete Han, Alparslan, 
Fatih Sultan Mehmet ve Kanuni Sultan 
Süleyman" yanıtını alan ekip, çeşitli 
sanatçılar, bilim insanları, tarihçiler ve 
yazılımcılarla görüşme yaptı.

Türk tarihine damga vurmuş isim-
lerin hayat bulacağı filmin üretimine 
başlayan film şirketi, yapay zeka prog-
ramlarında oyuncu kadrosu, senaryo ve 
kurguyu oluşturmaya başladı.

Ses modelleme, efekt ve video 
üretiminin de sanal ortamda hazırlandı-

ğı 3071'de, yapay zekanın insan hayatı 
üzerine etkisi de işleniyor.

Yaklaşık 6 ay sonra beyazperdede 
olması planlanan sinema filminin üretimi 
sürüyor.

"YENİ BİR ÇAĞ AÇILIYOR"
Filmin yönetmenlerinden Onur Kay-

gın, AA muhabirine, 20 yıllık bir hayalin 
ürünü olan projenin yapay zeka saye-
sinde hayat bulacağını söyledi.

Yapay zeka teknolojilerini yakından 
takip ettiklerini vurgulayan Kaygın, şöyle 
devam etti:

"Dünyanın yapay zekayla üretilen ilk 
uzun metraj sinema filmi 3071'in hazır-
lıklarına başladık. Yeni bir çağ açılıyor. 
Örnek ve öncü olmak, ülkemizi dünya 
sahnesinde temsil etmek istiyoruz. Bu 
start-up (yeni girişim) projesiyle hem 
istihdam sağlayacak hem de kalaba-
lık yaratıcı ekipler kuracağız. Dünya 
sahnesinde yer alan öncü firmalarla 
çözüm ortaklıkları kurmak, bu gelişme-
leri ülkemize uygulayarak getirmek için 
bu yola çıkıyoruz. Ülkemizin teknolojisi, 
sineması, reklam sektörü ve gençler 

açtığımız bu yoldan 
yürüyecek. Bu sahnede 
öncü olmak bizim için 
çok kıymetli."

Kaygın, 3071’de 
senaryo gereği dünyayı 
ele geçirmeye çalışan 
kötü yapay zeka "Dark 
Mind" ile insanlık tarihi-
ni kurtaracak iyi yapay 
zeka "Bilge" arasında 
geçen olayların ele 
alındığını belirtti.

Türk tarihin sembol 
isimlerinin beyazperde-
ye taşınacağını anlatan 
Kaygın, "Normal bir 
sinema filminden farklı 
bir iş yapıyoruz. Teknolojik gelişmelerle 
çok ilişkili bir süreç yürütüyoruz. 6 aylık 
bir üretim takvimi planlıyoruz. Normal 
bir filmdeki gibi ön hazırlık aşamamızı 
tamamladık. Üretimine de başladık." 
diye konuştu.

Kaygın, projenin yapay zeka uygu-
laması ChatGPT'ye yönelttikleri soru 

üzerine şekillendiğini belirterek, şunları 
kaydetti:

"Başlangıç noktasında bir hikayeye 
ihtiyacımız olduğu için kendi fikrimizi 
yapay zekaya verdik. Yapay zeka bizim 
için onu senaryolaştırdı, filmin sinopsi-
sini (özet) yazdı. Ardından bunu sinema 
diline uygun olarak planlara bölmesini 
istedik. Bize bir çekim senaryosu oluş-

turdu. Sonra görsel oluşturan modeller 
üretmesi için promtları da (istek) yapay 
zeka araçlarından aldık. Videoyu oluş-
turan yapay zekaya videoyu tarif eden 
de bir yapay zeka olmuş oldu. Güncel 
birçok uygulama da yapay zeka deste-
ğini kullanmaya başladı. Biz de bunların 
tamamını bir arada kullanarak bir film 
ortaya çıkarmış olacağız."              

Yapay zekayla hazırlanan sinema filmi "3071"de 
Türk tarihinin simge isimleri hayat bulacak
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Kim Biden’ın tercihinin "Amerika Önce" 
olacağını düşünürdü?

Haftalardır süren sağlığı ve mental kapasite-
siyle ilgili yıpratma kampanyasından sonra 

ABD Başkanı Joe Biden yeniden aday olmama 
kararı aldı ve bu beklenmedik ve eşi benzeri gö-
rülmemiş bir hamle olarak karşımıza çıktı. Kimse 
onu istifaya zorlayamazdı, ama nihayetinde doğru 
olanı yaptı ve yeniden seçilme hayalinden vazgeçti. 
Bu çok tartışılan, umulan ama nedense pek ihtimal 
verilmeyen karar, siyaset analistlerini ve vatan-
daşları şaşkına çevirdi. Politikacılar ne zamandan 
beri isteyerek iktidardan feragat ediyor? Ama işte 
buradayız, Biden'ın "Amerika Önce" olarak siyasi 
mirasını yeniden tanımlandığı bir ana tanıklık 
ediyoruz.

Ancak saf olmayalım. Biden, zarif ya da hızlı 
bir şekilde boyun eğmedi; her yandan itildi, dürtül-
dü ve baskı altında kaldı. Nihayetinde siyasi hırsları 
yerine ülkeyi seçmesi, ani bir aydınlanmanın değil, 
karşılaştığı muazzam baskının bir kanıtıdır. (Kim 
onun tercihinin "Amerika Önce" olacağını düşü-
nürdü?)

SONSUZ KAMPANYA
Seçime daha 100 günden fazla bir süre kal-

mışken, Amerikan siyaseti, çoğu demokrasideki 
tüm kampanyalardan daha uzun süren bir sonsuz-
luğa girmiş durumda. Zaman ilerledikçe, Donald 
Trump'ın geri dönüş hayaleti büyük bir tehdit oluş-
turuyor. Trump, bu öngörülemeyen siyasi ortamda 
favori olmaya devam ediyor, ancak her şey olabilir. 
Biden’ın başkan yardımcısı Kamala Harris, şimdi 
Demokrat aday olarak sahneye çıkıyor. Ancak, za-
fer yolunda karşılaştığı engeller, özellikle Biden'ın 
Gazze'deki İsrail'in saldırgan politikalarına verdiği 
güçlü destek, onun işini zorlaştırıyor.

KAMALA’NIN İKİLEMİ
Kamala Harris'in adaylığı bir paradoks. Gaz-

ze'deki bombalamaları desteklerken, demokrasi-
yi temel alan bir kampanya nasıl yürütülebilir? 
Harris'in kendi geçmişi de işleri kolaylaştırmıyor. 
2017'de, İsrail'i kınayan bir BM Güvenlik Konseyi 
kararına karşı bir karar tasarısı sunduğunu gururla 
duyurmuştu. ABD'nin İsrail'e 38 milyar dolarlık 
askeri yardımını desteklediğini vurgulamış ve iki 
ülke arasındaki kritik savunma ilişkisinin önemine 
dikkat çekmişti.

Harris, kampanyası için hazırlık yaparken, bu 
eylemlerini mevcut siyasi duruşuyla nasıl uzlaştı-
racak? Biden’ın politikalarından yeterince uzak-
laşarak yeni bir perspektif sunabilecek mi yoksa 
geçmişteki onaylarının hayaletleriyle mi mücadele 
edecek?

NETANYAHU’NUN KONGRE SİRKİ
İşte tam da bu ortamda Netanyahu’nun  ABD 

Kongresi'ne hitap etmesi sanki tam da “tüy dikti” 
espirisine örnek gibi oldu. İsrail başbakanı birçok 
yanlış beyan ve düpedüz yalan içeren Kongre 
konuşması sırasında defalarca ayakta alkışlandı. 
Gazze çatışmasıyla ilgili iddiaları, ya da yalanları, 
özellikle çarpıcıydı:

1. Düşük Sivil Kayıplar: Netanyahu, Gazze'deki 

düşük sivil kayıpları övdü, oysa doğrulanmış ölüm 
sayısı 40,000'e yaklaştı ve bunların çoğu kadın ve 
çocuklardı.

2. Önleyici Tedbirler: İsrail'in sivillere zarar 
vermemek için benzeri görülmemiş önlemler aldı-
ğını iddia etti. Ancak Biden yönetimi bile İsrail’in 
eylemlerinin uluslararası insancıl standartların 
gerisinde kaldığını kabul etti.

3. Hamas’ın Gıda Hırsızlığı: Netanyahu, 
Hamas’ın sivillere yönelik gıdaları çaldığını iddia 
etti ve Gazze’ye insani yardımın girmesini engelle-
yen İsrail kısıtlamalarını görmezden geldi.

4. Rafah Kayıpları: Rafah’ta İsrail operasyon-
larından kaynaklanan sivil kayıplar hakkında yalan 
söyledi, oysa İsrail'in burada birçok sivilin ölümüne 
neden olan saldırıları olmuştu.

5. Amerikan Desteği: Netanyahu, Amerikalı-
ların çoğunluğunun Gazze’deki İsrail eylemlerini 
desteklediğini iddia etti, oysa Kongre’de İsrail 
desteği olsa da anketler Amerikan halkının önemli 
bir kısmının devam eden savaşı onaylamadığını 
gösteriyor.

İKİYÜZLÜLÜĞÜN MİRASI
Netanyahu’nun Kongre’deki performansı, 

Amerikan dış politikası ve onu yönlendiren ahlaki 
pusula hakkında ciddi sorular doğuruyor. ABD, 
açıkça yalan söyleyen, kamuoyu algısını manipüle 
eden ve şiddet döngüsünü sürdüren bir lideri nasıl 
desteklemeye devam edebilir? Kongre'deki ayakta 
alkışlar, bu politikaların endişe verici bir onayını 
yansıtıyor.

ERDOĞAN'IN FEDERASYON 
KARŞITLIĞI
Bu sırada, dünyanın bizim yarısında Cumhur-

başkanı Erdoğan, Gazze’deki durum ile Kıbrıs’ta-
ki 1974 öncesi çatışmalar arasında paralellikler 
kuruyordu. Erdoğan, 1968’de başlayan görüşme 
süreci boyunca defalarca, en son olarak da 2017’de 
Crans Montana’da çöken federal çözümde devam 
edilmesi taleplerini şiddetle reddediyordu. Rumla-
rın federasyonu kendi hakimiyetlerinde teki devlete, 
Kıbrıs Türklerinin azınlık olmalarına giden bir yol 
olarak gördüklerini vurguladı. Türk egemenliğine 
bir tehdit olarak değerlendirdiği federasyona karşı 
Erdoğan iki devletli çözümde kararlı olduğunu vur-
guluyordu. Erdoğan'ın tutumu, geçmişteki katliam-
ların acı dolu anılarına ve Batı kurumlarının ihanet 
olarak algılanan eylemlerine dayandığı konuşma-
sında apaçık sergilenmekteydi.

KIBRIS ÇIKMAZI
Kıbrıs'ta federasyon fikri, birçok kişi tarafın-

dan Türklerin egemenliğini kaybetme ve yeniden 

çatışma riski olarak görülüyor. Erdoğan'ın federal 
önerilere karşı çıkışı, tarihi adaletsizliklere karşı bir 
savunma ve Kıbrıslı Türk kimliğini koruma olarak 
çerçeveleniyor.

1963'ten 1974'e kadar Kıbrıslı Türkler, şiddet 
ve katliamlarla karşı karşıya kaldı ve bu anılar 
hala birçok kişi için taze. Türkiye’nin 1974 Barış 
Harekâtı, Kıbrıslı Türkler tarafından hayat kurtarıcı 
bir müdahale olarak görülüyor. Adada barış, aynı 
zamanda fiziksel ve siyasi bölünme 1974 harekatı-
nın ürünü.

Erdoğan, federal çözümlerin Rumların Enosis, 
yani adanın Yunanistan ile birleşmesi hedefinin bir 
adım taşı olduğunu savunarak federal yapıya giden 
herhangi bir adımın, Türklerin marjinalleşmesine ve 
haklarının ve egemenliklerinin ellerinden alınması-
na yol açacağını uyarsında bulundu.

İKİ DEVLETLİ ÇÖZÜM: 
TEK GEÇERLİ YOL
Kıbrıslı Rumlar tarafından federasyon odaklı 

tüm müzakerelerin çökmesi, en son olarak 2017'de 
Crans-Montana’daki görüşmelerin başarısızlığı, 
Ankara'nın iki devletli çözüme yönelmesine neden 
oldu. Türkiye, adada çözümün tek geçerli yolunun 
iki egemen devletin tanınması olduğunu savunuyor. 
Federasyon müzakerelerinin 1968’den bu yana 
tüm süreçlerde tekrarlanan başarısızlıkları, her iki 
topluluğun derin güvensizliklerini ve çelişen ulusal 
arzularını ortaya koyuyor. Türkiye ve KKTC için 
tek, federatif bir devlet fikri, potansiyel faydala-
rından daha fazla risk taşıyor. İki devletli çözüm 
ise, sahadaki gerçeklikleri kabul eden pragmatik 
bir yaklaşım sunuyor.Bu pozisyon, sadece Kıbrıslı 
Türk kimliğini korumakla kalmayıp, uzun vadeli 
barış ve istikrarı sağlamak için de önemli görülüyor.

YENİ BİR YAKLAŞIM UFUKTA
Bu sonbaharda, Birleşmiş Milletler Genel 

Sekreteri’nin yeni bir Kıbrıs girişimi çağrısında 
bulunması bekleniyor. Bu kez hedef, iki devletli bir 
Kıbrıs konfederasyonu olabilir ve bu da uluslararası 
diplomaside önemli bir değişimi yansıtacaktır. Böy-
le bir çerçeve, hem Rum hem de Türk Kıbrıs dev-
letlerinin egemenliğini tanırken, ortak ilgi alanları 
için işbirliği mekanizması kurulmasını öngörüyor.

EGEMENLİK VE EŞİTLİK
Erdoğan, herhangi bir müzakerenin adadaki iki 

tarafın egemen eşitliklerinin tanınmasıyla başlaması 
gerektiğinde ısrar ediyor. Kıbrıslı Türklerin adanın 
eşit hak sahipleri olduklarını ve eşit uluslararası 
statüyü hak ettiklerini savunuyor. Bu eşitlik talebi, 
adalet ve hayatta kalma meselesi olarak sunulu-
yor. Cumhurbaşkanı Erdoğan’ın “egemen eşitlik” 

talebinin son zamanlarda sıkça bahsedilen 3-D, 
“doğrudan ticaret, doğrudan uçuş ve doğrudan 
temas”, ile karşılanıp karşılanmadığı konusunda 
netlik getirmese de beklenti yeni sürecin başlayabil-
mesi için bu tanımlama gibi “muğlak iyimserlik” 
adımlarının taraflarca atılabilmesi.

20 Temmuz Barış ve Özgürlük Günü törenle-
rinde yaptığı konuşmada Erdoğan, bu talebi açıkça 
dile getirdi: “Masaya eşit oturmalı ve eşit kalk-
malıyız.” Bu açıklama, gelecekteki müzakerelerde 
eşitlik talebinin sarsılmaz olduğunu vurguluyor.

DAHA GENİŞ BİR PERSPEKTİF
Kıbrıs’taki durum, daha büyük jeopolitik müca-

delelerin bir mikrokozmosudur. Erdoğan’ın Gazze 
ve Kıbrıs arasındaki paralellikleri çizmesi, güçlü 
var oluşunun ve bölgedeki tarihsel adaletsizliklerin 
altını çiziyor. Türk tarafı, adanın kuzeyinde kendi 
egemenliğini sürdürebilmek ve Kıbrıs Türklerinin 
haklarını koruyabilmek adına federasyon yerine iki 
devletli çözümde ısrar ediyor.

Önümüzdeki sonbaharda, Birleşmiş Milletler 
Genel Sekreteri’nin Kıbrıs konusunda yeni bir 
girişim başlatması bekleniyor. Bu girişimin, adada 
iki devletli bir konfederasyon oluşturulmasını 
hedeflemesi, mevcut statükoyu dönüştürebilecek 
önemli bir adım olabilir. Böyle bir konfederasyon 
yapısı, hem Kıbrıslı Rumlar hem de Kıbrıslı Türkler 
arasında daha dengeli bir güç paylaşımını mümkün 
kılabilir. Ayrıca, bölgesel işbirliğinin geliştirilmesi 
ve uzun vadeli barışın sağlanması adına da önemli 
bir çerçeve sunabilir.

TARİHSEL TRAVMALAR
Erdoğan ve Türkiye, Kıbrıs konusunda iki 

devletli çözümün gerekliliğini vurgularken, tarihsel 
travmalar ve adaletsizliklerin tekrarlanmaması ge-
rektiği mesajını da güçlü bir şekilde dile getiriyor. 
Geçmişte yaşanan acı olayların ışığında, Kıbrıslı 
Türklerin egemenlik ve eşitlik taleplerinin göz ardı 
edilmemesi gerektiğini savunuyorlar. Türkiye'nin 
Kıbrıs'taki stratejisi, sadece bir ulusal güvenlik 
meselesi değil, aynı zamanda hem bölgedeki Türk 
toplumunun kimliğini ve varlığını koruma mücade-
lesi hem de Türkiye’nin ada ve doğu Akdenizdeki 
çıkarları ve etkinliği konusudur.

Bu bağlamda, BM'nin yeni girişimi ve olası 
konfederasyon modeli, Kıbrıs'ta sürdürülebilir 
barışa yönelik umutları yeniden canlandırabilir. 
Ancak bu süreçte, her iki tarafın da eşitlik ve adalet 
temelinde bir çözüm için samimi bir çaba gösterme-
si kritik önem taşıyor. Erdoğan'ın belirttiği "Ma-
saya eşit oturmalı ve eşit kalkmalıyız" ifadesi, 
başarı isteniyor ise dikkat edilmesi gereken temel 
bir ilkedir.

Kıbrıs meselesi, sadece ada halklarını değil, 
aynı zamanda bölgesel ve uluslararası aktörleri de 
ilgilendiren karmaşık bir sorundur. Bu nedenle, 
çözüm sürecinde tüm tarafların yapıcı bir rol oy-
naması ve geçmişin acılarını tekrarlamamak adına 
dikkatli adımlar atması gerekmektedir. Kıbrıs’ta 
adil ve kalıcı bir barış, ancak iki halkın egemenlik 
haklarına saygı gösterilerek sağlanabilir.

Amerika önce, yoksa sonra mı? 

  AÇI

  Yusuf KANLI                                                        ykanli@hotmail.com

ANKARA (AA) - ODTÜ Rektörü Prof. 
Dr. Mustafa Verşan Kök, yapay zekayla 
ilgili ODTÜ'de bir hub oluşturmak üzere 
çalışmalara başladıklarını bildirdi.

Kök, üniversitenin yürüttüğü çalış-
malar ve üniversite adaylarının tercih 
dönemine ilişkin AA muhabirinin soruları-
nı yanıtladı.

ODTÜ'nün son 3 yılda hem Quac-
quarelli Symonds (QS) hem de THE 
sıralamalarında aldığı başarılı sonuçla-
rın yansımalarını ulusal ve uluslararası 
alanda gördüklerini belirten Kök, özellikle 
başarı sıralamasında ilk binde yer alan 
öğrenciler tarafından tercih edilme oran-
larında artış gözlemlediklerini söyledi.

Kök, ODTÜ'deki Ar-Ge kültürünün 
ivme kazandığını belirterek, "Geçen hafta 
Cumhurbaşkanı Yardımcımızın teşrifle-
riyle açtığımız araştırma parkı da aslında 
araştırma ekosistemimize verdiğimiz 
önemi gösteriyor. Bunun, bundan sonra 
Ortadoğu Teknik Üniversitesi'ndeki araş-
tırmalara da bir yön vereceğini düşünüyo-
rum." dedi. Tercih dönemindeki üniversite 
adaylarına tavsiyelerde bulunan Kök, 
şunları söyledi:

"Tercih yapacak öğrencilerimizin 
aslında çok uzun bir süreci göz önüne 
alarak karar vermeleri lazım. Buradaki 
önemli konu şu; gerçekten kendilerini 
mutlu hissedecekleri ve kendi özelliklerini 
de işin içine alarak bir seçim yapmaları 
gerektiğini düşünüyorum. Üniversite 
de ön planda ama seçecekleri bölüm 
de önemli. Bölümü belirledikten sonra 
aldıkları puana göre üniversiteleri de 
seçmeleri gerekiyor. Buradaki en önemli 
parametrelerden biri seçecekleri üniver-
sitenin araştırmaya, eğitime, topluma, 
hizmete ne kadar önem verdiği, akade-
mik kadrosu, uluslararasılaşmada hangi 
düzeyde, özellikle girdikleri üniversitelerin 
uluslararasılaşmaya bakma boyutları 
nasıl, yurt dışında bir dönem ya da iki 
dönem lisans eğitimleri zamanında eğitim 
alabiliyor mu, bunların hepsini bir araya 
getirip ondan sonra ortak bir karar verip 
tercihlerini belirlemelerini öneriyorum."

ODTÜ'ye geçen yıl ilk binden 251 
öğrenci aldıklarını vurgulayan Kök, 
üniversitenin sadece mühendislikle öne 

çıkmadığını, diğer fakültelerde de yüzde 
1'lik ve yüzde 2'lik dilimlerden başarılı 
öğrencilere eğitim verdiklerini söyledi.

Kök, üniversitelerini seçmek isteyen 
adayların, eğitim görmek istedikleri bö-
lümleri çok detaylı incelemeleri gerektiğini 
anlattı. Uzun bir aranın ardından bu sene 
Beden Eğitimi ve Spor Öğretmenliği 
bölümüne 25 öğrenci alınacağını bildiren 
Kök, "Sadece lisansüstü seviyede devam 
ediyordu. Ancak özellikle yabancı dil bilen 
sporcularımızın yetiştirilmesi bağlamında 
tekrar lisans eğitimine dönüş yaptık." diye 
konuştu.

"BAZILARI KENDİ 
ŞİRKETLERİNİ KURMA 
AŞAMALARINA GELİYOR"
Rektör Kök, üniversitede kapsamında 

yürütülen havacılık ve uzay çalışmalarıyla 
ilgili de bilgi verdi.

Türkiye'de ve dünyada son dönemde 
uzay çalışmalarının çok farklı aşamalara 
ulaştığını ifade eden Kök, üniversitede 
havacılık ve uzay mühendisliği bölümü-
nün olduğunu ve son yıllarda en çok 
tercih edilen bölümler arasına yerleştiğini 
belirtti. Bölümün disiplinlerarası olduğunu 
vurgulayan Kök, çok farklı derslerin veril-
diği bir bölüm olması dolayısıyla değişik 
alanlarda iş imkanlarının bulunduğunu 
aktardı.

Ankara'da savunma sanayi sektörü-
nün geliştiğini, bundan dolayı mezunların 
çok rahat iş imkanı bulabildiğini belirten 
Kök, "Havacılık ve uzay mühendisliği 
başta olmak üzere bazı bölümlerin son 
sınıf öğrencilerinin Ankara'daki savunma 
sanayi şirketlerinde çalışmalarına imkan 
sağlıyoruz ki hem stajyer mühendis 
olarak çalışsınlar hem de bitirdikten sonra 
tercih ederlerse bir iş imkanı da olsun." 
dedi. Kök, Türkiye'deki ilk Teknokent olan 
ODTÜ Teknokent'te şu anda 13 bin per-
sonel çalıştığını, bunun 10 bin 800'ünün 
Ar-Ge personeli olduğunu söyleyerek, 
şöyle konuştu:

"Oradaki şirketlerin çok büyük bir 
kısmı ki 400'den fazla Ar-Ge şirketi var, 
savunma sanayi ağırlıklı çalışan. Bu 
şirketler öğrencilerin stajlarını yapabilme 
imkanları da sağlıyorlar. Buradaki start-
up ve teknoloji firmaları öğrencilerimize 

girişimcilik ve 
inovasyon konularında da 
destek sağlamaktadır. Öğrencilerimizin 
bölümlerinde ve staj dönemlerinde edine-
cekleri bilgi ve becerilerle, kendi projeleri-
ni geliştirme ve girişimcilik ekosisteminde 
yer alma olanaklarına sahip oluyorlar ve 
bazıları kendi şirketlerini kurma aşamala-
rına geliyor. Dolayısıyla eğitimi ve araştır-
mayı Teknokent sayesinde tamamlayan 
bir eğitim de öğrencilerimize sağlıyoruz."

Ayrıca ODTÜ Teknokent'te havacılık 
ve uzay alanında çalışan şirketlerin çok 
farklı araştırmaları olduğunu anlatan Kök, 
TÜRKSAT-6A haberleşme uydusu ve 
İMECE yer gözlem uydusu projelerinin 
yanı sıra uydu görüntülerinin işlenmesi ve 
yorumlanması, yapay zeka ile hassas ta-
rım uygulamalarının geliştirilmesi, ilk yerli 
sonda roketinin başarıyla uzaya gönderil-
mesi için yapay zeka alanındaki çalışma-
lar ve doğal afetlerden müsilaj gibi çevre 
sorunlarına kadar birçok alanda araştır-
maların devam ettiğini bildirdi.

"2,6 MİLYON AVROLUK ERC 
PROJESİ ALDIK"
ODTÜ Rektörü Kök, tamamen 

ODTÜ'lü öğrenciler tarafından yapılacak 
ilk küp uydu projeleri olan METUCube 
çalışmalarına da değindi.

METUCube'ün, öğrencilere Küçük 
Uzay Sistemleri Laboratuvarı'nda küçük 
uyduların tasarlanması, inşa edilmesi ve 
idare edilmesinde uygulamalı deneyimler 
kazandırdığını ve projenin Asya Pasi-
fik Uzay İşbirliği Örgütünce (APSCO) 
desteklendiğini bildiren Kök, "Bu projenin 
aynı zamanda afet sonrası izleme ve er-
ken afet tahmin olasılığı yeteneklerini de 
öğrencilerimize kazandırdığını paylaşmak 
isterim." dedi.

Kök, uzay ve havacılık alanındaki 

bir diğer proje olan KuTadGu projesiyle 
de alçak dünya yörüngesi kullanılarak 
milli radyasyon ölçme tasarımı başta 
olmak üzere bunların analiz ve üretiminin 
yapıldığını; projenin, bu amaçla Avrupa 
Nükleer Araştırma Merkezi'nden (CERN) 
destek alınan ilk çalışma olduğunu söyle-
di. Üniversitedeki araştırma merkezinde 
yer alan laboratuvarlardan ODTÜ İVMER 
dahilinde parçacık radyasyonu testleri 
oluşturma çalışmalarının devam ettiğini 
belirten Kök, "Bunlar uzaya gönderilecek 
ve daha sonra nükleer radyasyon dedek-
törleri, güneş hücre görüntüleme araçları 
ve özel üretilmiş radyasyon testi elektro-
nik malzemelerinin de test edilmesi bu 
bağlamda gerçekleştirilmiş olacak." diye 
konuştu.

Son dönemde gururlandıkları bir proje 
daha olduğunu aktaran Kök, "İleri düzey 
European Research Council (ERC) 
araştırma desteği kapsamında 2,6 milyon 
avroluk bir bütçeyle desteklenen ERC 
projesi aldık ve projenin başlığı da 'Go 
Space'. Dolayısıyla havacılık ve uzayda 
geldiğimiz noktada ileri düzey ERC pro-
jesi alarak uluslararası alanda üniversite-
mizi ve ülkemizi ön plana getirdiğimizi de 
paylaşmak isterim." ifadelerini kullandı. 

Go Space'in uzay araştırmalarında 
çığır açacak yenilikçi teknolojiler ve bi-
limsel keşifler yapmayı amaçlayan geniş 
kapsamlı bir proje olduğunu belirten Kök, 
uzayda kullanılacak yeni malzemelerin 
geliştirilmesi, yenilikçi enerji çözümleri, 
uzayda yaşamın biyolojik etkileri, yüksek 
hızlı iletişim teknolojileri ve otonom uzay 
araçları gibi konuların araştırılacağını, 
ayrıca Mars ve diğer gezegenlere yönelik 
insanlı ve insansız görevler planlanarak 
gezegen keşifleri yapılacağını ifade etti.

ODTÜ YAPAY ZEKA 
MERKEZİ KURUYOR
Rektör Prof. Dr. Mustafa Verşan Kök: Yapay zekayla ilgili ODTÜ'de bir 
hub oluşturmak üzere çalışmalara başladık. Ön çalışmalarımızı yaptık, 
bu alandaki uluslararası kuruluşlarla ortak çalışmalarımız devam ediyor

ODTÜ Rektörü Prof. Dr. 
Mustafa Verşan Kök

ANKARA (AA) - Liselere Geçiş Sistemi (LGS) 
kapsamında yerleştirmeye esas 1. nakil sonuçları 
erişime açıldı.

Milli Eğitim Bakanlığından yapılan yazılı açık-
lamaya göre, LGS kapsamında 22 Temmuz'da 
açıklanan yerleştirme sonuçlarının ardından bugün 
de yerleştirmeye esas 1. nakil sonuçları "meb.gov.
tr" adresinden açıklandı. Yerleştirmeye esas 2. nakil 
tercih başvuruları, 29 Temmuz-2 Ağustos tarihlerinde 
alınacak, sonuçlar ise 5 Ağustos'ta ilan edilecek.

İkinci nakil yerleştirme sonuçlarının ardından 
6-14 Ağustos'ta boş kalan kontenjanlara, hiçbir yere 
yerleşemeyen öğrenciler için il/ilçe öğrenci yerleştir-
me ve nakil komisyonlarınca yerleştirme başvuruları 
alınacak. Böylece 16 Ağustos'ta yerleştirme süreci 
tamamlanacak.

ANKARA (AA) - TÜBİTAK'ın araştırmacı, bilim 
insanları ve öğrencilere sunduğu burs miktarlarında 
artışa gidildi.

Bakanlıktan yapılan açıklamaya göre, TÜBİTAK 
Araştırma Destek Programları Başkanlığı (ARDEB), 
Bilim İnsanları Destekleme Programı Başkanlığı (Bİ-
DEB) ile Genel Teknoloji ve Yenilik Destek Program-
ları Başkanlığı (TEYDEB) tarafından desteklenen 
projelerde, öğrencilere yapılan burs ödemelerinin 
aylık üst limitlerinde artışa gidildi.

Buna göre, ön lisans veya lisans öğrencilerine 
verilen burs miktarı 4 bin liradan 4 bin 800 liraya 
yükseltildi. Yüksek lisans öğrencilerine verilen burs 
miktarı 13 bin 500 liradan 16 bin 500 liraya, doktora 
öğrencilerinin aldığı burs miktarı da 20 bin liradan 
24 bin liraya çıkarıldı. Doktora sonrası araştırma-
cılara verilen burs miktarı ise 27 bin lira iken 32 
bin lira olarak güncellendi. Bu arada, BİDEB 2250 
Lisansüstü Bursları Performans Programı'nda yer 
alan performans kriterlerine göre başvuru yapmaları 
durumunda, doktora öğrencileri 8 bin 700 liraya ve 
doktora sonrası araştırmacılar da 10 bin 500 liraya 
kadar performans ödemesi alabilecek.

Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mehmet Fatih 
Kacır da sosyal medya hesabından konuya ilişkin 
paylaşımda bulunarak, "Bilim insanlarımıza, araş-
tırmacılarımıza ve öğrencilerimize sunduğumuz 
TÜBİTAK burslarını artırdık. Türkiye'yi dünyada en 
üst sıralara taşıyacak, bu ülkenin aydınlık geleceğini 
inşa edecek araştırmacı insan kaynağımıza yönelik 
desteklerimizi sürdüreceğiz. Milli Teknoloji Hamlesi 
hedeflerimizi yetişmiş insan kaynağımızla gerçekleş-
tireceğiz." ifadelerini kullandı.

LGS kapsamında 
yerleştirmeye esas 1. nakil 

sonuçları açıklandı

TÜBİTAK'ın burs 
miktarları artırıldı
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BULMACANIN ÇÖZÜMÜ

HABER MERKEZİ- Ankara 
Büyükşehir Belediye (ABB) 
Başkanı Mansur Yavaş, SGK 
ve vergi borcu tartışmalarıyla 
Çalışma ve Sosyal Güvenlik 
Bakanı Vedat Işıkhan'ın açıkla-
malarına ilişkin "Sayın Bakan, 
müflis tüccar gibisiniz. Eski 
defterleri karıştırıyorsunuz. 
Yönetemiyorsunuz, suçu baş-
ka yerlere atıyorsunuz. Ama 
unutmayın ki bu sorun sadece 
CHP'li belediye başkanlarının 
değil ülkedeki tüm belediye-
lerin aynı şekilde başkanların 
sorunudur. 31 Mart'ta iktidarın 
aldığı ağır yenilgi, ortadaki 
anket sonuçları ve ekonomide 
önleyemedikleri kötüye gidiş 
nedeniyle özellikle gündem 
değiştirerek belediyeleri hedef 
göstermeye başladılar. Bakın 
sadece borçlu olan ilk beş 
belediyeyi açıklamışlar. Neden 
il 20, 50 ya da tamamı değil" 
dedi.

ABB Başkanı Mansur 
Yavaş, SGK ve vergi borcu 
iddialarına ilişkin belediyenin 
konferans salonunda basın 
toplantısı düzenledi. İlçe bele-
diye başkanlarının da katıldığı 
toplantıda belgeleri dev ekrana 
yansıtarak sunum gerçek-
leştiren Yavaş, SGK borcu 
tartışmaları ile Çalışma ve 
Sosyal Güvenlik Bakanı Vedat 
Işıkhan'ın açıklamalarına tepki 
gösterdi. Yavaş şöyle konuştu:

"İleri sürülen Sosyal 
Güvenlik Kurumu borçları 
iddialarıyla ilgili cevap vermek, 
açıklamalarda bulunmak için 
sizlerle bir araya geldik. Son 
günlerde yapılan bu açıklama-
lardaki amacın tamamen halkın 
umudu haline gelen CHP'li 
belediyeleri itibarsızlaştırmak 
ve suni gündem olduğunu 
düşünüyorum. Sayın Bakan, 
müflis tüccar gibisiniz. Eski 
defterleri karıştırıyorsunuz. 
Yönetemiyorsunuz, suçu baş-
ka yerlere atıyorsunuz. Ama 
unutmayın ki bu sorun sadece 
CHP'li belediye başkanlarının 
değil ülkedeki tüm belediye-
lerin aynı şekilde başkanların 
sorunudur. 31 Mart'ta iktidarın 
aldığı ağır yenilgi ortadaki 
anket sonuçları ve ekonomide 

önleyemedikleri kötüye gidiş 
nedeniyle özellikle gündem 
değiştirerek belediyeleri hedef 
göstermeye başladılar. Bakın 
sadece borçlu olan ilk beş 
belediyeyi açıklamışlar. Neden 
il 20, 50 ya da tamamı değil? 
Açıklamalara bakıyoruz Sosyal 
Güvenlik Kurumu'nun mali 
dengesindeki bozulmanın ve 
buna bağlı olarak da yıllarca 
çalışıp her kuruşunu hak ettiği 
halde insanca yaşamasına 
yetecek bir emekli maaşı alma 
hakkı gasp edilen emeklerimi-
zin düşürüldüğü bu durumun 
sorumlusu adeta CHP'li 
belediyelermiş gibi hadsiz ve 
yersiz bir algı oluşturulmaya 
çalışılıyor.

Geçtiğimiz dönemde 
ABB EGO'yu ve ASKİ'yi iflas 
ettirmek için beş yıldır her şeyi 
denediler. Her yolu denediler 
ama başaramadılar. Başara-
madıkları gibi insan öncelikli 
yönetim tarzımızı benimseyen 
Ankara halkı bize engel olmak 
isteyenlerin suratına yüzde 
60'ın üzerinde bir oyu adeta 
çarparak ders verdi. Ancak 
anlıyoruz ki ders almamışlar. 
Yine belediyelerin üzerinden 
yüklenmeyi sürdürüyorlar. Biz 
her zaman Ankaralı hem-
şehrilerimizin ihtiyaçlarını 
önceledik. Hiçbir zaman çılgın 
ve çöp projelere para harca-
madık. Başkentlerin soğuk kış 
günlerinde evlerin ısınmasını, 
çocuklarınızın protein alarak 
büyümesini, emeklerimizin 
refahını, pandemide esnafın 
bütçesini, 6 Şubat'tan sonra 
uzanacak bir elin varlığına 
ihtiyaç duyan depremzede aile-
lerimizi ve ülkemizin aydınlık 
yüzleri olan öğrencilerimizi 
düşünerek projelerimizi ha-
yata geçirdik. Ancak göreve 
geldiğimizde önceki yönetimin 
gerçekçi olmayan çöp projeleri 
nedeniyle oluşan borç yüküyle 
karşı karşıya kaldık. Ve bu 
durum elbette bizim için ciddi 
mali zorluklar yaşattı. Sayın 
Çalışma ve Sosyal Güvenlik 
Bakanı'nın yaptığı açıklama da 
bahsedilen SGK borç tutarı An-
kara Büyükşehir iştiraklerinin 
borcudur. Peki bu borç neden 

olmuştur? Bu iştirakler biz 
göreve geldiğimizde ne durum-
dalardı? Şimdi ne durumdalar? 
Öncelikli olarak tekrar vur-
gulamak isterim ki biz şeffaf 
yönetim anlayışımız gereği her 
zaman faaliyet raporlarımızdan 
mali raporlarımıza kadar her 
şeyi isteyen herkesin ulaşa-
bileceği bir şekilde yayınla-
dık. Yayınlamaya da devam 
ediyoruz. Biz belki Türkiye'de 
ilk defa mali durumumuzu 
tablolarımızı Sayın Bakan 
açıklama yapmadan önce de 
paylaşıyorduk. Yeni bir bilgi 
gibi açıklamaların ardındaki 
siyasi nedenleri herkes biliyor. 
Biz bu mali durum raporunu 31 
Aralık 2023 sonunda hazır-
layıp bütün belediye meclis 
üyelerimize dağıttık. Zaten web 
sayfamızda bunlar açıklanı-
yor. Kitapçıklardaki tabloya 
baktığınızda göreceksiniz ki 
ABB mali durum raporunda 
borçlarımızın miktarı 1.774 
milyon 411 bin dolar dolar 
azalmış. Yani ABB ANKA Park 
gibi ucube paralar verilen bir 
tesisten kaynaklanan borcun 
tamamını ödedi. Şöyle ki; bu 
kredilerin birçoğu daha önceki 
dönemde biz göreve gelmeden 
iki üç yıl önce çekilmiş, bun-
ların ilk ödeme tarihi bir kuruş 
ödenmeden seçimi kaybede-
ceklerini tatmin edecekleri için 
yeni yönetimi sırtına sarılmış, 
çok yüksek faizli borçlardı. 
Bunların tamamını ödedik. Ve 
SGK borçlarının da 84 milyon 
501 bin dolar olarak arttığını 
açıkladık. 

Bu artışın birçok sebebi 
var. Yani Ankara Büyükşehir'in 
borçları 1.8 milyar dolar azalır-
ken, SGK borçlarının artma-
sının da tabii ki sebepleri var. 
Ülke ekonomisinin durumu 
ortada. Aslında düşünseler biz 
kendilerine yardımcı oluyoruz. 
Biz bu zor durumda vatanda-
şın en azından iktidarın boz-
duğu ekonomide daha fazla 
ezilmemesi için bu hayati olan 
ulaşım, su gibi rakamları çok 
aşağıda aşağıda tutuyoruz. 
Ancak biz bunu siyaset mal-
zemesi yapmadık. Vatandaş 
ulaşımını ucuza karşılasın, biz 

sübvanse ederiz dedik. Zaten 
bütün dünyada durum böyle. 
Peki biz bunları hangi kaynakla 
yapacaktık? Dolaylı olarak 
sigorta primleri geciktirildi. Biz 
bu kaynakları sosyal destek-
lerle, pandemi döneminde, 6 
Şubat depreminden sonra ve 
EYT'de emekli olanların kıdem 
tazminatını ödemek için kul-
landık. Kredi çekmek istedik. 
Meclis'te izin vermediler. Oysa 
bütün belediye başkanları 
pandemi ve deprem nedeniyle 
ki önümüzdeki yılın bütçesi 
kasım ayında yapılır. Kasım 
ayında ne EYT'lilerin emekli 
olacağı belliydi ne de 6 Şubat 
depreminden hiç kimsenin 
haberi yoktu. Dolayısıyla bütçe 
kaleminde böyle rakamlar 
yoktu. Kendileri kredilerini 
çektiler, biz Meslis'e götürdü-
ğümüz zaman önce reddettiler, 
ben veto edince tam 13 ay 
müddetle bu kredi seçimlere 
kadar maalesef ertelendi.

"ALGI OPERASYONU 
YAPIYORLAR"
2019'da 16 milyon 900 

bin lira Ankara Büyükşehir'in 
sigorta borcu vardı. Şu anda 
sıfır. EGO'nun 5 milyon 180 bin 
vardı. Şu anda sıfır. ASKİ'nin 
3 milyon 500 bin bu tabi 2019 
rakamları şu anda borcumuz 
yok sıfır. Şirketler biz devraldı-
ğımızda 81 milyon dolar borcu 
var. Şu andaki borcumuz 174 
milyon dolar, 5 milyar 571 bir 
milyon lira. Sanki biz hiç para 
ödemedik gibi ifade ediyorlar. 

2019 ile 2024 arasında da aynı 
zamanda bu ödediklerimiz 
dışında 4 milyar 333 bin 892 
lira SGK prim ödemesi de yine 
Ankara Büyükşehir tarafın-
dan yapılmıştır. Belediyeleri 
sayarken en borçlu belediyeler 
CHP diye yalan söylüyorlar. 
Keçiören Belediyesi, bir şirket 
2 bin 850 çalışanı var. Sigortalı 
başına düşen 456 bin lira. Biz 
de 16 şirket 30 bin çalışan var. 
Dışarıya iş yapan şirketleri-
mizin hiçbir yere borcu yok. 
Sigortalı başına düşen 190 
bin lira. Mamak Belediyesi, 
iki şirketi var. 296 milyon lira 
borcu var. Gölbaşı Belediyesi, 
272 milyon lira borcu var, bir 
şirketi var. Kahramankazan'ın 
bir şirketi var 241 milyon lira 
SGK'ya prim borcu var. Şimdi 
bunları CHP'li belediyeler sınıf-
ları içerisine koyuyorlar ve algı 
operasyonu yapıyorlar.

2022 yılı Sayıştay denetim 
raporu. Şu anda 2023'ü açık-
lamıyorlar. 2023'ü açıklasalar 
yine aynı sonuçlar çıkacak. 
Sosyal Güvenlik Kurumu 2022 
yılı Sayıştay denetim raporun-
da 2022 sonuna kadar toplam 
bin 567 tane taşınmaz almış. 
Yani alacaklarına karşılık 
almış. Bunların içerisinde 
hizmet gereği alınanlar olsa da 
çoğu taşınmaz satılıp SGK'ya 
gelir elde edilmek için alınmış. 
Bunları kimlerden alındığını 
biliyorsunuz. Cumhur İttifakı 
belediyelerinden almıştır.

Süreyya Oral’ın objektifinden bir zamanlar...

GEÇMİŞİN MAHKEME KALEMİ…

Hiçbir evrak  sa-
yısal ortamda 

değildi… Duruşma tu-
tanakları bile iki veya 
üç kopya tutulur, avu-
katlar o tutanakların 
fotokopilerini çeke-
rek ilgili dosyalarının 
içlerine koyarlar… 
Bütün dosyalar mah-
keme kalemlerinde  
tutulur, işi bitenler 
adliyenin deposuna 
kaldırılırdı…

O dönemlerde de Mah-
kemeler dava sayısı bakı-
mından oldukça yoğundu…  
Mahkemelerin kalem-
lerindeki çelik dolaplar 
dolduğunda  fazla dosyalar  
kalemdeki masamın altında 
veya çelik dolapların üze-
rinde tutulurdu.. Avukatlar 
bile girecekleri  davaların 
dosyalarını kalemde ince-
lerler gerekli gördükleri 
evrakların fotokopilerini  
çektirip aslını aldıkları 
dosyada yerine takarlardı… 
O dönemin avukatları  da  
kalemde çalışan bir görevli 
kadar titiz davranırlardı 
evrakları yerinden çıkarıp 
fotokopi sonrası takarlar-
ken….

Bu hantal yapıya rağ-
men davaların duruşmaları 
bugünlerdeki  kadar uzun 
sürmezdi… Bir de tanıdı-
ğım Adalet Bakanlarından 
hiç biri görülen bir dava 
hakkında açıklama yapmaz-

lar-
dı… Bütün gerekli 
açıklamalar Cumhuri-
yet Savcılığı tarafından 
yapılırdı…. Bugünlerde 
ise görülen bir dava ile 
ilgili açıklamayı biz 
Adalet Bakanının ağ-
zından duyabiliyoruz. 
Bu açıklamanın mahkemeyi 
etkileyemeyeceğini kimse 
söyleyemez.

Şimdi her şey sayısal  
ortamda hatta sanıklar bile 
bulundukları cezaevinden 
gelmeden konferans yoluyla 
duruşmaya katılıyorlar… 
Geçmişte bütün duruşmalar 
kamuya ve basına açık ya-
pılırdı… Bizler istediğimiz 
savcı ve hakimle görüşebilir  
gerekli bilgileri alabilir-
dik. Tabi bütün bu bilgiler 
gizlilik taşımayan konuları 
detaylandırmaya yönelik 
bilgilerdi.. Çoğu bilgi de 
günü gelmeden önce haber 
olarak kullanılmazdı..

Tarihi Ankara Adiliyesi

Çankaya'da sokak 
sanatı Çağdaş Sanatlar 

Merkezi'ne taşındı
HABER MERKEZİ- Kamusal alandan ka-

musal alana özgür sanat mottosuyla oluşturulan 
‘Dışarısı İçeride’ proje sergisinin açılışı Çankaya 
Belediyesi Doğan Taşdelen Çağdaş Sanatlar 
Merkezinde sanatseverlerin yoğun ilgisiyle ger-
çekleşti.

Sokağın 
ruhunu duvar-
lara yansıtan 
sanatçıların 
eserlerinden 
oluşan sergide, 
sanatseverler 
sokak sanatının 
çeşitli formlarını 
ve ifadelerini 
keşfetme imka-
nı buldular.

Sokak sana-
tının dinamik ve 
özgün eserle-
rini duvarlara 
özgürce taşı-
yarak dışarı-
nın enerjisini 
içeride hisset-
tirme amacını 
taşıyan sanat-
çılara Çankaya 
Belediyesi 
Turan Erol 
Sanat Atölyesi 
sanatçıları da destek verdi.

Sokak sanatına emek vermiş 60’a yakın 
sanatçının eşsiz bir deneyim sunduğu Dışarısı 
İçeride sergisi 20 Ağustos’a dek görülebilecek.

Sincan'da satranç turnuvası 
büyük heyecana sahne oldu

HABER MERKEZİ- Sincan Belediyesi 
ve Türkiye Satranç Federasyonu işbirliğiyle 
düzenlenen Satranç turnuvası büyük heyecana 
sahne oldu. Türkiye'nin dört bir yanından gelen 
sporcuların kıyasıya mücadele ettiği turnuva so-
nunda şampiyonlar belli oldu. Sporcular kupa ve 
madalyalarını Sincan Belediye Başkanı Murat 
Ercan’ın elinden aldı.

Sincan Belediyesi 2 gün süren satranç 
turnuvasına ev sahipliği yaptı. 43 ilden 4 farklı 
ülkeden 858 satranç sevdalısı Sincan’da buluş-
tu. İkinci günü Fatih Fuar ve Kongre Merkezinde 
gerçekleştirilen satranç turnuvasında kıyasıya 
mücadele ve büyük heyecan vardı.

7 farklı kategoride yarışan sporcular zeka ve 
hamlelerini yarıştırdı, kıran kırana geçen müca-
deleler sonunda şampiyonlar belli oldu.

BAŞKAN ERCAN SPORCULARI YALNIZ 
BIRAKMADI
Sincan Belediye Başkanı Murat Ercan turnu-

vayı ilgiyle takip etti, sporcularla satranç oynadı. 
Dereceye girenlere ödüllerini takdim eden Baş-
kan Ercan, gençlerin satranç sporuna ilgisinin 
kendisini çok memnun ettiğini ifade etti. 

Başkan Ercan, “Türkiye Satranç Federasyo-
nu iş birliği ile düzenlediğimiz Sincan Belediyesi 
Satranç Turnuvasını başarıyla tamamlamanın 
mutluluğunu yaşıyoruz.

İnşallah bunların devamı gelecek. Böyle pırıl 
pırıl gençleri satranç oynarken görmek beni 
çok mutlu etti. Annelerine babalarına teşekkür 
etmek istiyorum. Gençleri teşvik edersek bizden 
daha çok büyük ustalar çıkar, şampiyonlar çıkar. 
Ödül kazanan ve turnuvaya katılan kardeşlerimi 
canı gönülden tebrik ediyor, her birine hayat 
boyu başarılar diliyorum.” dedi.

ANKARA BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE BAŞKANI MANSUR YAVAŞ'TAN SGK BORCU TEPKİSİ:

"Yönetemiyorsunuz, suçu 
başka yerlere atıyorsunuz"
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Son yıllarda halkın az da olsa bir 
kesiminin zamanının neredeyse 

tamamını vazgeçilmez üçlemenin içinde 
geçirmesi yepyeni bir yaşam biçimini ortaya 
çıkardı. Rezidans-Plaza-AVM… Büyük 
metropolleri beton yığınına çeviren batıdan 
ve zengin körfez ülkelerinden aparma bu 
kültür, insanın doğasına aykırı olarak modern 
hapishanelerde yaşanmasına neden oluyor. Bu 
gruptaki insanlar, çok katlı şık rezidanslarda 
yaşayıp Plazalardaki ofislerinde çalışıyor, öğle 
yemeklerini hatta hafta sonlarında çocuklarıyla 
eğlence ve alışverişlerini de AVM’lerde 
yapıyor. Bu üçleme yaşam biçimi başta 
müteahhit ve toprak sahipleri olmak üzere yeni 
zenginleri ortaya çıkarırken, mega kentleri 
betona boğup, insana doğası dışında bir yaşam 
biçimi sunuyor. Peki son yıllarda revaçta olan 
Rezidans-Plaza ve AVM’ler daha da artacak 
mı? 

Kanımızca artan inşaat maliyetleri ve 
ortalama bir emeklinin aylığından fazla olan 
aidatların altından kalkmak piramidin en 
tepesindeki gelir grubu dışında kalanlar için 
hayal. Bu alım gücü yüksek kesim rezidans 
ve plazalardan üçer beşer daire-ofis alımlarını 
tamamladıktan sonra hayli yüksek seyreden 
satışlar hayli azalabilir. Günümüzde pek çok 
plazanın durumu ortada ya boş ya da sıkıntılı 
bir durumda. Dolayısıyla halkın büyük 
kesiminin geçim sıkıntısı çektiği bir ortamda, 
azınlıktaki zengin kesimin alımlarıyla ayakta 
duran rezidans ve plazalar yeni yatırımları 
kaldıracak durumda değil. Mevcut rezidanslar 
için pek bir sorun yok ancak plazaların durumu 
daha hassas. Mevcut plazalardan yüksek kira-
aidat sorunlarını çözebilenler bir şekilde ayakta 
kalmaya devam edebilir. 

AVM’lerdeki tabloya kabaca bakacak 
olursak, 2024 yılı itibarıyla Türkiye genelinde 
442 AVM var. İstanbul 125 AVM ile bu 
konuda başı çekiyor. Ankara’da 43, İzmir’de 
23, Antalya’da 19 AVM var. Ancak AVM 
furyasında gözle görülür bir yavaşlama var. 
Son dönemde 9 AVM Konkordato ilan etti. 
AVM’lerin geleceği çok da parlak olmadığı 
için, bazı AVM’ler için çeşitli planlar yapılıyor. 
Aslında Türkiye’de yaşanan bu durum daha 
önce pek çok ülkede görüldü. Amerika Birleşik 

Devletleri’nde orta gelirli semtlerdeki pek çok 
AVM atıl dururken, nezih semtlerdeki lüks 
AVM’ler müşteri çekmeye devam ediyor. Bu 
tür AVM’lerdeki lüks restoranlar, çocuk ve 
gençlere hitap eden sosyal etkinliklerle ayakta 
durmayı başarıyor. Pek çok yerde yazılıp 
çizildi, AVM’lerin ömrü bitiyor diye… 

Kanımızca, bu konuya iki açıdan bakmakta 
yarar var. Birincisi, lüks semtlerde özellikle 
yabancı en üst segment markaların bir 
arada olduğu şık mağazalarla, piramidin en 
tepesindeki gelir grubuyla, Türkiye’deki 
yabancı misyon çalışanları ve zengin turistlere 
hitap eden kaliteli gurme restoranların 
yer aldığı AVM’ler. Bu gurupta yer alan 
AVM’lerde her ne kadar birkaç tanınmış 
marka mağaza beklediği cirolara ulaşamadığı 
için kapansa da geri kalanlar için şimdilik bir 
sorun yok. Onlar her zaman dolup taşmaya, 
ekonomik krizden fazlaca etkilenmeden 

satışlarına devam edebiliyor. İkinci grupta 
yer alan dar gelirli popülasyonun bulunduğu 
semtlerdeki AVM’ler ise çok daha kırılgan. 
Bunların durumu, daralan ekonomiyle birlikte 
yaşanan sıkıntılara nasıl ayak uyduracaklarıyla 
doğrudan ilgili. Bu AVM’lerdeki mağazalar, 
ortalama kalite/fiyat oranlarında denge 
sağlayıp, fast-food (hazır yemek ya da 
ayaküstü yemek) yeme içme kısmına da bu 
popülasyonun sevdiği uygun fiyatlı kafeler-
köfteci ve dönerciler gibi insanımıza özgü 
lezzetlerini getirebildikleri takdirde ayakta 
kalmaları mümkün olabiliyor. 

Aslında genel olarak bakıldığında, değişen 
ülke şartlarına ayak uydurmayı başaran 
AVM’ler ayakta durabiliyor. Spor salonları, 
uygun fiyatlı marketler ve çocuklar için 
güvenli, keyifli eğlence mekanlarını bir araya 
getirebilen AVM’ler sadece Türkiye’de değil 
ABD’de bile ayakta kalmayı başardı. AVM’leri 

alışverişin ötesinde, eğlence ve sağlık merkezi 
haline dönüştürüp, çeşitli sosyal ve kültürel 
etkinlikleri de bünyesinde toplamayı başarıp 
zamanın taleplerine ayak uydurabilenler ayakta 
durabiliyor. Konserler, sergiler ve çocuklara 
yönelik aktiviteler bu AVM’leri cazip hale 
getirip diğerlerine göre fark yaratabiliyor. 

Gelecekte Türkiye’deki AVM’ler ne 
olacak sorusuna aslında en doğru yanıt, 
ülkemizde iktidarın değişim dönüşüm 
hedefiyle yola çıktığı süreçte, yurttaşların 
büyük bir kesiminin refah seviyesinin değişip 
hızla düştüğü ekonomik koşullarda, dönüşen 
ekonomik tabloyla daralan hane halkı bütçesi, 
önümüzdeki süreçte AVM’lerin de geleceğinde 
etkili olacak.

***
DEĞİŞİM DÖNÜŞÜMÜN 
GETİRDİĞİ SIKINTILAR  
Değişen ekonomik koşullardan söz 

etmişken, geçim sıkıntılarını arttıran bu 
değişim-dönüşümden rahatsız olanlar 
sadece yurttaşların büyük bir kesimiyle 
sınırlı değil. Türkiye'deki yüksek enflasyon 
döviz artışıyla doğru orantılı olmadığı için 
ülkemize yerleşen yabancıların da alım 
gücünde düşüş yaşanmasına neden oldu. 
Bu durumdan mağdur olanların başında 
yıllardır Türkiye’ye yerleşmiş olan Rus ve 
Almanlar toplu halde ülkemizi terk etmeye 
başladı. Uzun yıllardır sayıları sürekli artan 
Türkiye'de ikamet eden Ruslar, ilk kez geçen 
yıl azaldı. 2023 yılında 43 binden fazla Rus, 
Türkiye'yi terk etti! Paralarının güçlü olmasına 
rağmen ülkemizdeki yüksek enflasyon ve 
hayat pahalılığından bunalan güney ve 
batı sahillerimizde yerleşik Almanlar da 
Türkiye'den ayrılanlar arasında.

Öte yandan yurt dışına göçte de büyük 
bir patlama yaşanıyor. Yurt dışına göç eden 
yurttaşlarımızın sayısı, geçen yıl bir önceki 
yıla göre yüzde 110’a yakın artışla 290 bini 
aştı. Yabancılarla birlikte Türkiye'den yurt 
dışına toplam göç 2023 yılında 700 bini aştı! 
İşin trajikomik yanı özellikle yabancılardan 
kalifiye, bir meslek sahibi ve görece paralı 
olanlar ülkemizi terk ederken, mültecinin bile 
en işe yaramazı, vasıfsız ve parasızı çeşitli 
desteklerle ülkemizde kalmaya devam ediyor!

Mehmet Necati GÜNGÖR  mnecatigungor@gmail.com

AVM’ler ekonomik krizden 
nasıl etkilenecek?

KIRMIZI HAT

Utku ŞENSOY                                                sensoyutku@gmail.com

AVM'lerin geleceği 
ne olacak

ANKARA (ANKA) - İçişle-
ri Bakanı Ali Yerlikaya, İsveç 
tarafından çıkartılan İnterpol 
kırmızı bülteniyle aranan Ale-
xander Gustafsson ile Karadağ 
tarafından çıkartılan İnterpol 
kırmızı bülteniyle aranan Dra-
gan Pavlıcevıc'in İstanbul'da 
yakalandığını açıkladı. Yerlika-
ya, İsveç tarafından çıkartılan 
kırmızı difüzyon mesajıyla 
aranan Alexandar Nedevskı'nin 
de Bodrum'da yakalandığını 
duyurdu.

Bakan Ali Yerlikaya, sosyal 
medya hesabından kırmızı bül-
tenle aranan 3 kişinin Türkiye'de 
yakalandığını açıkladı. İsveç 
tarafından çıkartılan İnterpol 
kırmızı bülteniyle “uyuşturucu 
madde ticareti, kara para akla-
ma, doping ve sahtecilik" suç-
larından uluslararası seviyede 

aranan “Alexander Gustafsson” 
İstanbul’da, Karadağ tarafın-
dan çıkartılan İnterpol kırmızı 
bülteniyle “uyuşturucu madde 
ticareti ve suç örgütü üyeliği" 
suçlarından uluslararası seviye-
de aranan “Dragan Pavlıcevıc” 
İstanbul’da yakalandığını bildir-
di. Bakan Yerlikaya, İsveç tara-
fından çıkartılan kırmızı difüzyon 
mesajıyla "kara para aklama ve 
uyuşturucu" suçlarından ulusla-
rarası seviyede aranan Alexan-
dar Nedevskı’nin de Bodrum'da 
düzenlenen “Kuyu-13” operas-
yonuyla yakalandığını açıkladı.

Yerlikaya, "Hangi bülten ile 
aranırsa aransın, halkımızın 
huzurunu kaçıran uluslararası 
organize suç örgütlerine, zehir 
tacirlerine göz açtırmayacağız. 
Hepsini tek tek adalete teslim 
edeceğiz" dedi.

Kırmızı bültenle aranan 
3 kişi Türkiye'de yakalandı
İsveç tarafından kırmızı bültenle aranan Alexander Gustafsson İstanbul'da ve Alexandar Nedevskı Bodrum'da 

yakalandı. Karadağ tarafından kırmızı bültenle aranan Dragan Pavlıcevıc de İstanbul'da gözaltına alındı.

İSTANBUL (AA) 
Beyin kanaması so-
nucu 10 yıldır komada 
olan tiyatro sanatçısı 
ve sunucu Kenan Işık, 
76 yaşında hayatını 
kaybetti. 

Bir süre 
Almanya'da Schmi-
eder Rehabilitas-
yon Merkezi'nde 
tedavi gören Işık, İstanbul Başkent Üniversitesi 
Hastanesi'nde yaşamını yitirdi.

Işık'ın vefatına dair, Film Sanayii ve Tüm 
Sanatçıları Güçlendirme Vakfı (Film-San), sosyal 
medyadan yaptığı açıklamada, "Türk tiyatro, dizi 
ve sinema oyuncusu Kenan Işık'a Allah'tan rah-
met, ailesine ve sevenlerine başsağlığı diliyoruz." 
ifadelerine yer verdi.

Sanatçının yakın arkadaşlarından Ozan 
Zeybek de Instagram hesabından Kenan Işık'la 
fotoğrafını paylaşarak, vefatını duyurdu. Oyuncu 
Ali Sunal da "Sana doyamadık Kenan abicim iyi 
ki tanımışım, dertleşmişim, şakalaşmışım, sahne 
paylaşmışım nur içinde yat." paylaşımını yaptı.

KENAN IŞIK HAKKINDA
Tam ismiyle Yusuf Kenan Işık, 1 Ekim 1947'de 

Malatya'da dünyaya geldi. Ortaöğrenimini devam 
ettirdiği yıllarda okul tiyatrosunda oyunculuğa 
başlayan Işık, lise eğitimi için gittiği Ankara'da 
Meydan Sahnesi'ne girdi.

Gazi Üniversitesi İktisadi ve İdari Bilimler 
Fakültesi Kamu Yönetimi Bölümü'nde okumaya 
başlayan Işık, öğrencilik yıllarında tiyatrodan hiç 
kopmadı ve 1972'de Devlet Tiyatrosu sanatçısı 
oldu.

Tiyatro oyunculuğunun yanı sıra Şehir Tiyat-
roları genel sanat yönetmenliği ve senaristlik de 
yapan usta isim, çeşitli dizilerde de rol aldı.

Bir dönem gazetecilik de yapan Kenan Işık, 
"Kim Milyoner Olmak İster" isimli yarışma prog-
ramıyla seyircilerin beğenisini kazandı. Işık, 10 
yıl önce fenalaşıp dengesini kaybederek kafasını 
yere çarpması sonucu beyin kanaması geçirmişti.

Oyuncu Kenan 
Işık vefat etti

BALIKESİR (AA) - Balıkesir'in Edre-
mit ilçesindeki Şahindere Kanyonu'nda 
mahsur kalan 10 kişi kurtarıldı.

İstanbul'dan kanyona gezmeye ge-
len 10 kişilik grup içerisindeki A.T. (39), 
112 ihbar hattını arayarak, gezi için çık-
tıkları alandan dönüş yolunu kaybettikle-
rini, hayati tehlikelerinin bulunmadığını, 
kentin ışıklarını gördüklerini ve yerleşim 
yerine tahmini 2 kilometre mesafenin 
olduğunu belirterek yardım istedi.

Mahsur kalan 10 kişiye ulaşılması 
için bölgeye, ekiplerin yanı sıra Aydın İl 
Jandarma Komutanlığından İHA sevk 
edildi.

Keşif faaliyetleri yapan İHA'nın, ısı 
tespit ettiği alana ekipler yönlendirildi.

Arazinin sarp ve karanlık olması 
dolayısıyla ekipler bölgeye gidemeyince 
10 kişinin kurtarılması için helikopter 
talep edildi.

Ekiplerin çalışması sonucunda 
helikoptere alınan 10 kişi bölgeden 
kurtarıldı.

MAHSUR KALAN KİŞİ 
YAŞADIKLARINI ANLATTI
İstanbul'dan Şahindere Kanyonu'na 

gezmeye gelen 10 kişilik grup adına 
gazetecilere açıklama yapan Mert Top-
çuoğlu, sağlık durumlarının iyi olduğunu 
söyledi.

Şahindere kanyonunu daha önce 
de geçtiklerini belirten Topçuoğlu, şöyle 

konuştu:
"Arkadaşlarla beraber 10 kişilik grup 

halinde cam terasın oradaki yoldan 
devam ederek 10 kilometre sonra 
dereye girdik. Kanyon içerisinde kuru, 
sulu bölümler, ip işleri olduğu için biraz 
vakit kaybettik. 10 kişilik grubun hareket 
kabiliyeti de biraz pratik olmadığından 
derede, böyle bir yerde kaldık akşam 7 
gibi. Üşüme, su, yüzme artık kramplar 
yorgunluk vesaire derken arkadaşları-
mızdan 1-2 kişi biraz üşümeye başladı. 
Hipotermi riski gördük. Kenarda bir 
kayanın üstünde beklemek zorunda 
kaldık."

Topçuoğlu, üşümelerinin ardından 
ateş yakarak ısındıklarını ifade etti.

Ekipteki kişilerin sağlık durumun-
da herhangi bir sıkıntı olmadığını dile 

getiren Topçuoğlu, "Geceyi geçirmek 
zorunda kaldığımız için hipotermi riskini 
düşürdük orada. Mecburen orada bazı 
şeyler yaptık. Sabaha kadar eski hali-
mize geri döndük. Akşam hava durumu 
normal, dışarıda şehir merkezinde 
hissedilen gibi değil." dedi.

Gece boyunca her tarafı sularla çev-
rili bir kayalığın üzerinde beklediklerini 
anlatan Topçuoğlu, rüzgarın ve soğuk 
suyun etkisiyle zor dakikalar yaşadıkla-
rını aktardı.

İstanbul'daki ekip arkadaşlarının, 
kendilerinden haber alınamayınca 
bildirim yaptığını kaydeden Topçuğlu, 
sözlerini şöyle sürdürdü:

"Bu süreçte bizimle irtibat kuran 
Jandarma birimi olsun, AFAD birimi 
olsun ya da yerel kolluk kuvveti olsun 
yardım etmek için uğraştı. Aşağıdan 
yukarı gelmeye çalıştılar ama bir türlü 
çıkış yapamadılar. Gecelemek, geceyi 
orada geçirmek zorunda kaldık. Sabah 
sağ olsun Kaymakam Bey bu konuda 
desteklerini esirgemedi. Teknik ekipman 
dahil her şeyi bizim oradan çıkarmamız 
için kullandı. Devletimiz bu konuda çok 
yardımcı oldu Kaymakam Beyin öncü-
lüğünde. Kendisine teşekkür ederim. 
Ekibimiz de kendisine minnettardır."

Kurtarılan ekip üyeleri, Edremit Kay-
makamı Ahmet Odabaşı'nı makamında 
ziyaret ederek, çalışmalara verdiği 
desteklerden ötürü teşekkür etti.

ANKARA (AA) - Milli İstihbarat 
Teşkilatı (MİT), Irak'ta Türk Silahlı 
Kuvvetleri'nin (TSK) harekat bölge-
sine saldırı hazırlığında olan PKK/
KCK'lı teröristler "Ronahi Dilhvin" kod 
adlı Vesile Duran ve "Arin Tolhildan" 
kod adlı Dilan Öklü'yü, Irak'ın Hakurk 
bölgesinde gerçekleştirdiği nokta 
operasyonla etkisiz hale getirdi. Gü-
venlik kaynaklarından edinilen bilgiye 
göre, MİT, örgütün üst yöneticilerinin 
TSK'nın Hakurk'taki harekat bölge-
sine yönelik eylem talimatı verdiğini 
tespit etti.

Söz konusu talimatın terör 
suçlarından haklarında arama kararı 
bulunan terörist Vesile Duran ve Dilan 
Öklü tarafından sahadaki örgüt men-
suplarına aktarıldığının belirlenmesi 
üzerine, Duran ve Öklü takibe alındı. 
MİT, eylem talimatlarını aktaran 
teröristlere yönelik operasyon kararı 
almasının ardından Hakurk'ta eylem 
talimatını iletmek üzere buluşma yeri-
ne giden teröristler Duran ve Öklü'yü 
nokta operasyonla etkisiz hale getirdi.

Terörist Vesile Duran'ın, 2014 yı-
lında terör örgütü PKK/KCK saflarına 
katıldığı, 2015 yılında Irak'ın kuzeyine 
geçerek silahlı eğitim almasının 
ardından bölgede faaliyet gösterdiği 
öğrenildi.

MİT, Türk askerine saldırı 
hazırlığındaki PKK/KCK'lı 

teröristleri Irak'ın kuzeyinde 
etkisiz hale getirdi

Balıkesir Şahindere Kanyonu'nda 
mahsur kalan 10 kişi kurtarıldı
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Maliye gelir beyan etmediği halde 
lüks araç kullananların peşine düştü

ANKARA (AA) - DENİZ 
ÇİÇEK - Hazine ve Maliye 
Bakanlığı Vergi Denetim 
Kurulu (VDK), yüksek tutar-
da harcaması olduğu halde 
gelir beyan etmeyen mükel-
leflerin ardından şimdi de 
gelir beyanı olmadığı halde 
lüks araçlara binen mükel-
leflerin izini sürüyor.

AA muhabirinin Bakan-
lıktan edindiği bilgilere 
göre VDK, Hazine ve Maliye 
Bakanı Mehmet Şimşek'in, 
"Vergide adalet ve etkinliği 
artıracağız, çok kazanan-
dan çok vergi alacağız. 
Kayıt dışı ekonomiyle 
mücadele ederek bütçe fi-
nansmanını iyileştiriyoruz." 
mesajı ve talimatı doğrul-
tusunda harcamalarına 
uygun vergi beyan etmeyen 
mükellefleri mercek altına 
aldı.

Vergi müfettişleri, lüks 
araç sahibi olan kişilerin bu 
araçları hangi gelirle elde 
ettiğini ve bu geliri beyan 
edip etmediğini araştırma-
ya başladı.

Lüks segmentinde yer 

alan 7 bin 885 araç üzerin-
de yapılan çalışmalarda, 
herhangi bir gelir beyanı 
veya şirket ortaklığı olma-
yan ya da ortaklığı olma-
sına rağmen şirketleri kar 
dağıtımı yapmamış mükel-
lefler tespit edildi. Bu lüks 
araçların, 2022, 2023 ve 
2024 model Porsche, Bent-
ley, Ferrari, Lotus, Maserati, 
Mercedes (Maybach, G, S) 
ve BMW (740, I7) markala-
rında olduğu görüldü.

ÖNCELİKLİ HEDEF 
KAYIT DIŞI GELİRLER
Bu çalışmalarda, kayıt 

dışı geliriyle lüks araç 
edinen mükellefler öncelikli 
hedef kitlesi olacak.

İncelemelerde, yaklaşık 
3 bin aracın gerçek kişi 
üzerine kayıtlı olduğu, bu 
kişilerden 2 bininin 7 bin 
şirkette ortaklıkları bulun-
duğu ve bunlar arasında 
sadece 300 şirketin 2022 ve 
2023 yıllarında kar dağıttığı 
belirlendi.

İncelenen 780 aracın ise 
mükellef olmayan kişiler 

üzerine kayıtlı olduğu tespit 
edilirken, bu kişilerin hiçbir 
gelir kaynağı da bulunmu-
yor.

Lüks araç sahiplerin-
den sadece 150'sinin gelir 
mükellefiyeti bulunduğu ve 
bunlardan 100'ünün karının 
da 1 milyon liranın altında 
olduğu tespit edildi.

İncelemelerde, mükellef 
olmayan, bir şirkette ortak-
lığı ve başka gelir beyanı 
bulunmayanlara öncelik 
veriliyor. Ardından, şirket 
ortaklığı olduğu halde kar 
dağıtımı olmayan veya baş-
ka bir gelir beyanı olmayan 
mükelleflere yönelik çalış-
ma yapılacak.

Bu kapsamda, öncelikle 
500 araç sahibi, gelirleriyle 
uyumlu olmayan bu duru-
mun kayıt dışı kazançla-

rıyla ilgili olup olmadığının 
tespit edilmesi için vergi 
incelemesine sevk edildi.

KAR DAĞITMAYIP 
MERCEDES ALDILAR
VDK, incelemesi kapsa-

mında dikkati çekici örnek-
lerle de karşılaştı.

Örneğin, şirket sahibi 
kişilerin 2023 yılında 23 
milyon lirayı bulan bedel-
lerle Mercedes aldığı ancak 
şirketlerinin son iki dönem-
de sadece birkaç milyon 
lira dönem karı olduğu ve 
kar dağıtımında bulunma-
dığı tespit edildi. Yapılan 
kontrollerde araç bedel-
lerinin şirketlerin banka 
hesaplarından gönderildiği 
ancak kayıtlara yansımadı-
ğı saptandı.

Başka bir örnekte de 
herhangi bir gelir beya-

nında bulunmayan ve 
ortaklığı olmayan kişilerin 
2023 yılında 27 milyon lira 
bedelle Bentley taşıt aldığı 
belirlendi.

BU TÜR 
İNCELEMELER 
YAYGINLAŞACAK
Vergi müfettişleri, söz 

konusu lüks araçların 
hangi gelir kaynağıyla elde 
edildiğini tespit edecek ve 
bu gelirlerin vergilendiril-
mesini sağlayacak. Yasal 
bir kaynak tespit edileme-
yenlere ilişkin kara para 
araştırması da yapılacak.

Hazine ve Maliye Bakan-
lığı, başlangıç niteliğindeki 
bu tür incelemeleri, risk 
analiz birimlerinin yeni 
tespitleri çerçevesinde yay-
gınlaştıracak ve kapsamını 
genişleterek sürdürecek.

Hazine ve Maliye Bakanı Mehmet 
Şimşek'in talimatıyla harekete geçen 
vergi müfettişleri, gelir beyanı veya 

şirket ortaklığı olmayan ya da ortaklığı 
olmasına rağmen kar dağıtımı 

yapmamış mükelleflerin sahip olduğu, 
aralarında Porsche, Bentley, Ferrari, 
Lotus ve Maserati gibi markaların da 
bulunduğu 7 bin 885 aracı tespit etti

"İşin içinden 
çıkamıyoruz"

Takibe düşen kredi ve 
kredi kartı borçları arttı... 

İSTANBUL (ANKA)- Bankacılık 
Düzenleme ve Denetleme Kurulu'nun 
(BDDK) verilerine göre, kredi ve kredi 
kartı borçlarından dolayı takibe düşen 
yurttaşların sayısı arttı. ANKA Haber 
Ajansı'nın mikrofon uzattığı yurttaşlar-
dan Zeynel Akcan, "Allah sabır versin 
millete. Her geçen gün kötüye gidiyor. 
korkuyorum, gerçekten korkuyorum" 
derken Faruk Kazancı "Ben daha önce 
beş tane kredi kartı kullanıyordum. O 
zaman ödeyebiliyordum ama şu an 
bir tane kredi kartı kullanayım öde-
yemiyorum. Her şeyde kredi kartına 
yükleniyorsun. O yüzden ay sonu 
geldiği zaman işin içinden çıkamıyoruz" 
diyerek dert yandı.

BDDK'nın son açıkladığı verilere 
göre, bankaların vadesinde tahsil ede-
mediği için icra takibine aldığı bireysel 
kredi ve kredi kartı borcu miktarı, 3 
milyar 658 milyon liraya ulaştı.

ANKA Haber Ajansı muhabirinin 
mikrofon uzattığı yurttaşlar, temel ihti-
yaçlarını karşılayabilmek için yüklen-
dikleri kredi kartı borçlarını ödeyemez 
hale geldiklerinden yakındı. Yurttaşlar, 
şunları söyledi:

Faruk Kazancı: Ben daha önce 
beş tane kredi kartı kullanıyordum. O 
zaman ödeyebiliyordum ama şu an bir 
tane kredi kartı kullanayım ödeyemiyo-
rum. Her şeyde kredi kartına yükleni-
yorsun. Alım gücü az olduğu için hep 
kredi kartına yükleniyoruz. O yüzden 
ay sonu geldiği zaman işin içinden 
çıkamıyoruz.

Ahmet Emin Ateş: Durum daha 
kötüye gidiyor. Bunun için ekonomist ol-
maya gerek yok. Her şey ortada. Kredi 
kartını kullanırken endişe duyuyoruz 
ama mecbur kullanıyoruz. Öğrenci ola-
rak borç öderken kat kat zorlanıyoruz.

Adnan Göçmez: Sürekli daha kö-
tüye gidiyor. insanların geliri giderlerini 
karşılamıyor, borcu borçla kapatmaya 
çalışıyor. Nereye kadar gider bilinmez. 
Ben kredi kartı kullanıyorum ama gelir-
gider dengesini iyi kurmak gerekiyor. 
Kullandığım ya da yaptığım harcama-
larda gelirimi aşmayacak şekilde ya 
da ay sonunda ödeyebileceğim kadar 
harcadığım zaman problem olmuyor. 
Ama kullanmak ve kullanmak arasında 
fark var.

Fikri Hasanoğlu: Ekonomi kötüye 
gidiyor. Millet kredi kartına yüklendi. 
Oradan alıp oraya veriyor.Ne yapsın? 
Ben de emekliyim. 12 bin 500 lira maaş 
alıyorum. 25 yıl prim ödedim. 25 yıl 
prim ödeyen de aynı parayı alıyor, 15 
yıl prim ödeyen de aynı parayı alıyor. 
Bu haksızlık değil mi? O zaman benim 
10 yıllık primimi iade etsin ben de aynı 
parayı alayım. Onun için mecbur kredi 
kartına yükleniyoruz.

Zeynel Akcan: Her geçen gün daha 
kötüye gidiyor. Allah sabır versin mil-
lete. Korkuyorum, gerçekten korkuyo-
rum. Çünkü torunuma verecek harçlığı 
düşünüyorum.

Ahmet Çakır: Şu anda iyiye giden 
bir şey yok. Her şey kötüye gidiyor. 
17 bin lira maaş alan insandan bugün 
bir ev kirası 20-25 bin lira istiyorlar. 
Eskiden iyiydi ama şu anda ortam 
bozuk. Önceleri herkes krediye yüklen-
di, banka da herkese kredi verdi. Şu 
anda bankaya gidip ev kredisi çekmek 
isteseniz, başka evinizi var mı? diye so-
ruyorlar. Daha garantiye almak istiyor-
lar. O zamanlarda hiçbir şey sorulmadı. 
Takır takır krediler verildi. Diyelim bir 
kişi kredi çektiyse, üzerine de bir ev 
varsa banka borcunu ödemezsen icra 
yoluyla alıyor onu. Onun için çok açık 
veren, üzerinde hiçbir şey olmayan 
genç nesilin kredi borçları var. Bunun 
açığı da olacak, ödeyemeyecek. Sonu 
nereye giderse gidecek.

Mirza Çelikkale: Ülkemiz toprak ola-
rak bütün kalmış ama ekonomi olarak 
Türkiye çökmüş durumda. Benim bir 
arkadaşım da borçlarını ödeyemedi. 
Resmen bankanın tuzağına düştü. En 
son çocuk dayanamadı intihar etti. O 
yüzden bankalar da, ülke de bayağı 
bitik durumdayız. Hükümetin değiş-
mesi lazım. Yeni gelen hükümetten de 
ricamız bu duruma acilen el atması 
lazım. Yoksa gençliğin de, ülkenin de 
hali berbat durumda. Ben de bir kaç 
kez kredi çektim. Halen ödüyorum. Öde 
öde kurtulamıyorum. Bu sefer ek işe 
başladım. Oradan bir birikim yapmaya 
çalışıyorum. Onu da bu sefer kurtara-
mayınca, oraya yatırıyorum. Yani sıfıra 
sıfır çalışıyoruz şu anda.

Zeynel Kabakçı: Ben kullanmıyorum 
kredi kartı. Kredi kartını adam akıllı kul-
lanmak lazım. Mesela ben emekliyim. 
Kredi kartını kullandığım zaman onun 
faizini nasıl ödeyeceğim? Onunu için 
adımını güzel atacaksın.

İSTANBUL (AA) - Türkiye'nin 
uluslararası doğrudan yatırımlar 
(UDY) politikasının genel çerçe-
vesini çizmek ve bu alandaki uy-
gulamalara rehberlik etmek üzere 
hazırlanan "Türkiye UDY Stratejisi 
(2024-2028)" yayımlandı.

Stratejinin ana hedefi, 
Türkiye'nin UDY pastasından 
aldığı payı nitelikli UDY projeleriy-
le artırmak ve 2028 yılında yüzde 
1,5'e çıkarmak olarak belirlenir-
ken, Türkiye'nin geniş rekabet 
bölgesine gelen UDY akımların-
dan da 2028 yılı itibarıyla yüzde 
12 pay alması hedefleniyor.

Türkiye'nin 2024-2028 döne-
mini kapsayan UDY Stratejisi'ne 
ilişkin Cumhurbaşkanlığı Genel-
gesi, Resmi Gazete'de yayım-
landı.

Cumhurbaşkanlığı Yatırım 
Ofisi tarafından hazırlanan stra-
tejiye göre, dinamik ve sağlam 
ekonomisiyle Türkiye, uluslararası 
doğrudan yatırımlar için önemli bir 
çekim merkezi olurken, Avrupa, 
Asya ve Afrika'nın kesiştiği nokta-
daki jeostratejik konumu ve dünya 
standartlarındaki ulaşım altyapısı 
sayesinde de firmaların küresel 
pazarlara erişimini kolaylaştırıyor.

Türkiye ayrıca, sahip olduğu 
geniş yetenek havuzu ile firma-
ların ihtiyaç duyduğu kalifiye iş 
gücünü sağlıyor ve tüm sektörle-
rin rekabetçiliğini destekliyor.

Son 21 yılda hayata geçirdiği 
"yatırımcı dostu" reformlar, alt ve 
üstyapısına yaptığı yatırımlar ve 

uyguladığı cazip teşviklerle iş ve 
yatırım ortamını sürekli iyileştiren 
Türkiye, UDY'lerin yöneldiği öncü 
destinasyonlardan biri oldu.

Türkiye, 2003-2023 dönemin-
deki yükselen ekonomik perfor-
mansı ve yatırımcılara sunduğu 
üst düzey değer önerileri saye-
sinde UDY girişlerinde önemli bir 
ivme yakaladı ve toplamda çektiği 
262 milyar dolar UDY ile bölge-
sinde 2. sırada yer aldı.

Aynı dönemde ev sahipliği 
yaptığı çok uluslu firma sayısını 
5 bin 600 seviyesinden 80 binin 
üzerine çıkaran Türkiye, bu şirket-
lerin üretim faaliyetlerinin AR-GE 
merkezleri, tasarım ekipleri, 
lojistik üsleri ve yönetim merkez-
leri ile desteklendiği bir bölgesel 
ekonomik merkez haline geldi.

Türkiye'nin söz konusu başa-
rılı performansını yeni dönemde 
de artırarak devam ettirmesi ve 
bir bölgesel ekonomik merkezden 
küresel ekonomik güç merkezine 
dönüşmesi hedefleniyor. Bu doğ-
rultuda, Türkiye UDY politikasının 
genel çerçevesini çizmek ve bu 
alandaki uygulamalara rehberlik 
etmek üzere Türkiye UDY Strate-
jisi (2024-2028) hazırlandı.

Türkiye UDY Stratejisi, küre-
sel ekonominin yeniden şekil-
lendiği ve belirsizliklerin giderek 
arttığı bir dönemde Türkiye'nin 
ihtiyaç duyduğu nitelikli UDY'lerin 
ülkeye çekilmesini hızlandırmak 
amacıyla ekosistemdeki tüm 
paydaşlara "bir yol haritası" ola-

rak tasarlandı. Strateji geliştiri-
lirken, Türkiye'nin temel politika 
belgelerindeki öncelikleri ve UDY 
alanındaki küresel eğilimleri göz 
önünde bulunduran, sürdürülebilir 
kalkınma odaklı, ilgili paydaşların 
katkı ve yönlendirmelerini dikkate 
alan, veri ve kanıta dayalı bir 
yaklaşım benimsendi.

6 TEMADAN OLUŞAN 
POLİTİKA ÇERÇEVESİ 
OLUŞTURULDU, BU 
TEMALARIN ALTINDA 32 
POLİTİKA GELİŞTİRİLDİ
Stratejinin ana hedefi, 

Türkiye'nin UDY pastasından 
aldığı payı nitelikli UDY projeleriy-
le artırmak ve 2028 yılında yüzde 
1,5'e çıkarmak olurken, bu hedefe 
ulaşmada, Türkiye'nin her bir 
nitelikli UDY profilindeki yatırım 
çekme performansını artırması 
ve bölgesel pastadan daha fazla 
pay alması önem taşıyor. Bu 
nedenle Türkiye'nin geniş rekabet 
bölgesine gelen UDY akımların-
dan 2028 yılı itibarıyla yüzde 12 
pay alması hedefleniyor. Ayrıca, 
strateji döneminde nitelikli UDY 
profilleri özelinde çekilecek proje 
sayıları ve bölgesel pay hedefleri 
de belirlendi.

Ortaya konulan söz konusu 
hedeflere ulaşmak için stratejide, 
6 temadan oluşan bir politika çer-
çevesi oluşturuldu. Yatırım günde-
mini etkileyen küresel eğilimler 
ve uluslararası yatırımcıların yer 
seçim kriterleri göz önünde bulun-
durularak oluşturulan bu temalar, 

"yatırım ortamı rekabetçiliği", "ye-
şil dönüşüm", "dijital dönüşüm", 
"küresel tedarik zinciri", "nitelikli 
insan kaynağı" ve "iletişim ve ta-
nıtma" olarak belirlendi. Devamın-
da ise bu temaların altında toplam 
32 politika geliştirildi.

Söz konusu temalar ve 
bunlar doğrultusunda oluşturulan 
politikalar tasarlanırken 12. Kal-
kınma Planı başta olmak üzere 
Türkiye'nin diğer temel strateji 
belgeleriyle uyum gözetildi.

Strateji kapsamında yürü-
tülecek proje ve faaliyetler ise 

söz konusu 32 politika ile eş 
güdüm içerisinde tasarlanan yıllık 
eylem planları çerçevesinde icra 
edilecek. 2024 yılı eylem planında 
81 eyleme yer verildi. Bu eylem 
planları da UDY paydaşı kurum 
ve kuruluşlarla işbirliği içinde 
etkin bir şekilde uygulanacak ve 
Yatırım Ortamının İyileştirilmesi 
Koordinasyon Kurulu (YOİKK) 
bünyesinde takip edilecek.

Türkiye UDY Stratejisi'ne 
"https://www.invest.gov.tr/tr/
sayfalar/fdi-strategy.aspx" web 
sayfasından ulaşılabiliyor.

Türkiye'nin 2024-2028 dönemini kapsayan Uluslararası 
Doğrudan Yatırım Stratejisi yayımlandı

Ticaret Bakanlığı tüketiciyi mağdur 
eden e-ticaret firmalarına ceza uyguladı

ANKARA (AA) - Ticaret 
Bakanlığı, tüketicileri mağdur 
eden 40 e-ticaret firmasına yılın 
ilk yarısında 230 milyon lira 
idari para cezası uygulanmasını 
kararlaştırdı.

Bakanlıktan yapılan açık-
lamada, perakende ticarette 
payı ve önemi artan mesafeli 
satışların, kolay, çabuk ve 
pratik bir alışveriş metodu 
olması sebebiyle tüketiciler için 
vazgeçilmez hale geldiği ancak 
bu tür alışverişlerde sözleşme 
konusu ürünleri fiziken görme 
ve kontrol etme imkanının olma-
ması, satıcı ile yüz yüze iletişim 
kurulmaması gibi hususların 
tüketicileri istismara karşı daha 
zayıf duruma getirdiği bildirildi.

Bu alışverişlerde tüketicile-
rin tam ve doğru bilgilendirilme-
si ile sözleşmeden cayma ve 
ürün teslimine ilişkin hakların 
önem arz ettiğine işaret edilen 
açıklamada, bu hususların 

Mesafeli Sözleşmeler Yönetme-
liği ile güvence altına alındığı 
aktarıldı.

Açıklamada, bu yıl içerisin-
de tüketicilerden Bakanlığa ge-
len başvurulara dikkat çekilerek, 
şu ifadelere yer verildi:

"Tüketicilerin ekonomik çı-
karlarının korunmasını teminen 
başta tüketicinin bilgisi ve onayı 
olmaksızın ürünün stokta bu-
lunmadığı gerekçesiyle yapılan 
sipariş iptalleri, satın alınan 
ürünlerin mevzuatta belirtilen 
süre içerisinde teslim edilmeme-
si ve bu sürelere uyulmaması 
nedeniyle tüketiciler tarafından 
feshedilen sözleşmelere ilişkin 
bedel iadesinin süresi içerisinde 
yapılmaması konuları olmak 
üzere tüketici mağduriyetlerinin 
yoğunlaştığı hususlarda Bakan-
lığımızca inceleme ve denetim-
ler yapıldı. Bu kapsamda 2024 
yılının ilk yarısında denetlenen 
42 firmadan mevzuata aykırı 

uygulamaları tespit edilen 40 
firma hakkında yaklaşık 230 
milyon lira idari para cezası 
uygulandı."

DOLANDIRICILIK 
KAPSAMINDA 
DEĞERLENDİRİLDİ
Denetimler kapsamında 7 

firmanın faaliyetlerinin, Türk 
Ceza Kanunu'nun ilgili madde-
lerinde yer alan dolandırıcılık 
suçu kapsamında değerlendiril-
diği belirtilen açıklamada, şunlar 
kaydedildi:

"İnceleme raporlarına ek 7 
soruşturma raporu hazırlanarak 
ilgili cumhuriyet başsavcılıkla-
rına intikal ettirilmiştir. Bugüne 
kadar olduğu gibi bundan sonra 
da tüketici haklarının korunması 
ve haksız rekabetin önlenmesi 
için Bakanlığımızca Kanun ve 
Mesafeli Sözleşmeler Yönetme-
liği çerçevesinde etkin, yoğun 
ve yaygın denetimler yapılmaya 
devam edilecektir."



www.24saatgazetesi.com

730 TEMMUZ 2024 SALI 24 SAAT / GÜNCEL

SOLDAN SAĞA
1. Şen, rahat (eski)... Şaşırıp bir süre ne yapaca-

ğını, ne diyeceğini bilememek... 2. Küme... Piyanoyu 
akort eden veya onaran kimse... Gam dizisinde "sol" ile 
"si" arasındaki ses... 3. Atom numarası 24 olan, 1514 
°C'de eriyen, ısıya dayanıklı, havada oksitlenmeyen bir 
element (simgesi Cr)... Yazar... İnsan ve hayvanlarda 
beyin, göz, kulak, burun, ağız vb. organları kapsayan, 
vücudun üst veya önünde bulunan bölüm, kafa, ser... 
4. Çift parmaklılar takımının devegiller sınıfından, 
Güney Amerika'da yaşayan, uzun tüylü, memeli bir 
hayvan... Dolaylı olarak anlatma, üstü kapalı olarak 
belirtme, işaretleme, anıştırma, ihsas... Zırh (eski)... 
5. Türk alfabesinin on beşinci harfinin adı, okunuşu... 
Rahatlama... Lüks otel veya gösterişli yapı... 6. Kulakla 
algılamak, duymak... Döşemelik kumaşların üzerine 
renkli ipek iplikle işlenen, yer yer altın veya gümüş 
boncuklarla süslenmiş nakış... 7. Kadın veya erkeğe 
verilen genel ad, şahıs, zat, nefer... Kauçuk, ipek, 
pamuk veya yün karışımı bir tür yapma kumaş... 8. 
Yemek listesi... Şeker kamışından şeker yapılırken elde 
edilen öz suyun, melasla mayalandırılarak kurutulma-
sıyla oluşturulan alkollü sert içki... Doğruluk, gerçeklik 
(eski)... 9. Genellikle giysinin yaka, kol, etek çevresine 
kendi kumaşından veya başka kumaştan geçirilen ince 
şerit... Hz. Nuh'un oğlu Sam'dan türediklerine inanılan 
beyaz ırkın Arapça, Asurca, İbranice ve Habeşçe 
konuşan çeşitli kavimlerinin toplandığı kol... Motorlu 
taşıtlarda direksiyon ile tekerlek arasındaki bağlantıyı 
sağlayan demir çubuk... 10. Deniz veya göl suları ile 
çevrilmiş küçük kara parçası, cezire... Sirke veya limon 

tadında olan... "Birini düşünemez duruma getirmek, 
çok yormak, fazla gaz vererek otomobili çalışamaz 
duruma getirmek" anlamlarındaki "... etmek" ve "çok 
yorulup iş göremez, düşünemez duruma gelmek" an-
lamındaki ".... olmak" birleşik fiillerinde geçen bir söz... 
11. Yerinde konuşma veya davranma... Atmosferin 
alt tabakalarındaki küçük su taneleri veya buhardan 
oluşan bulutların çok alçalarak yeryüzüne kadar inme-
siyle oluşan duman... Tiksinme, iğrenme (eski)... 12. 
Pamuk, yün vb.nden iplik eğirmekte kullanılan, ortası 
şişkin, iki ucu sivri ve çengelli olan, ağaçtan yapılmış 
araç, eğirmen, kirmen... Altayistik ile uğraşan kimse... 
Kalça kemiği (halk ağzı)... 13. Duruk... Ceylan... Bir işin 
yapılması için harcanan beden ve kafa gücü... 14. Ayak 
ve yumruk vuruşları üzerine kurulu, Japon kökenli bir 
dövüş yöntemi... Aydın iline bağlı ilçelerden biri... 15. 
Bir dinî tören sırasında veya cemaatle namaz kılınıp 
dua edildikten sonra okunan Kur'an ayetleri (eski)... 
Davranma, davranış... Hassiyum elementinin simgesi...

YUKARIDAN AŞAĞIYA
1. İçinde alkali bulunan, kalevi, antiasit... Çoğu 

pamuktan dokunmuş sık ve düzgün bez, hasse, hasa... 
2. Birleşme işi... Her yer, her taraf... 3. "Aptal aptal 
bakmak" anlamındaki ".... kazı gibi bakmak" deyimin-
de geçen bir söz... Şaşırılacak bir durum karşısında 
kullanılan bir söz... İran’dan geçerek Kuzey Hindistan’a 
yerleşen halk veya bu halktan olan kimse... 4. Portakal 
kabuğu, cin ve vermutla yapılan içki... Tataristan’da, 
Batı Sibirya’da ve Rusya Federasyonu’nun değişik böl-
gelerinde yaşayan Türk soyundan bir halk ve bu halk-

tan olan kimse... 5. Noksan, eksik (eski)... Herhangi bir 
topluluğu oluşturan bireylerden her biri, aza... Tutam... 
6. Bir önermeyi başka bir önerme ile tanıtlamak yoluyla 
yapılan sofizm, üstü örtülü bir tür kısır döngü... Aşırı... 
7. Genellikle ipek ibrişim kullanarak iğne, mekik, tığ 
veya firkete ile yapılan ince dantel... Kiraya verilerek 
gelir getiren ev, dükkân, tarla, bağ vb. mülk, akaret 
(eski)... Şiilik... 8. Başkalarına karşı saygılı davranan... 
Örüldükten sonra dışarıya doğru kıvrılan ve sosis 
biçimini andıran yaka... 9. Anımsatmak işi, hatırlatma... 
Kuruntuya düşürme (eski)... 10. Bir kadının evlenmiş 
olduğu erkek, eş, zevç... Kucak çocuklarını, bebekleri 
eğlendirmek için çıkarılan ses... Camilerde, parmak-
lıklarla çevrilmiş yer (eski)... 11. Bazı maddelerin dilde 
bıraktığı yakıcı duyu, tatlı karşıtı... Pişirildikten sonra 
dilimler hâlinde kesilerek ısı ile kurutulmuş, uzun süre 
dayanabilen ekmek... Alüminyum elementinin sim-
gesi... 12. Lütesyum elementinin simgesi... Cam gibi 
saydam, cama benzer... Brom elementinin simgesi... 
Güzel kadın... 13. Evet (eski)... Hristiyan ve Museviler-
de gelinin damada verdiği para veya mal... 14. Turpgil-
lerden, şalgama benzeyen bir bitki... İnsan vücudunda 
omuz başından parmak uçlarına kadar uzanan bölüm... 
Bir şeyi elle sıvazlama (eski)... 15. Kaşesi olmayan... 
Azalma, eksilme (eski)...

(Türk Dil Kurumu tarafından hazırlanmıştır. 
http://tdk.org.tr bulmaca@tdk.org.tr)

ÇÖZÜMÜ SAYFA 4’TE

  TDK Güzel Türkçe Bulmacası

Amerikalı iki pilot Johnnie L. 
Polando’nun ve Russell N. Boardman 

1930 yılında, uçuş rekoru denemesi yapmak 
için Cape Cod adını verdikleri Bellanca tipi bir 
uçak satın alırlar. Sponsor arayışlarına girişen 
ikiliye ilk olumlu cevap New York Times ga-
zetesinden gelir.  Gazete Avrupa’nın 16 şehrine 
havadan gazetelerinin atılması karşılığında 
2.500 Dolar destek verir. 

Ancak bu yeterli değildir. ABD nezdindeki 
Türkiye Büyükelçisi Ahmet Muhtar, konuyu 
Cumhurbaşkanı Mustafa Kemal Atatürk’e açar. 
Bunun ayrıntıları hakkında çok bilgi yoktur. 
Ancak New York’tan başlayacak bu rekor uçu-
şunun varış noktası bir anda İstanbul olmuştur. 

İki pilot 28 Temmuz 1931’de New York 
Floyd Benett Meydanı’ndan 16 adet New York 
Times gazetesi, 10.000 adet kartpostal, uçuş 
verilerini kaydeden ve rekoru tescil edecek ba-
rograf cihazı, iki kızarmış tavuk, ekmek ile iki 
termos kahve ağırlıklarıyla havalanmışlardır. 
Pilotları yolcu eden Türkiye’nin Washington 
Büyükelçisi Ahmet Muhtar, pilotlara Cumhur-
başkanı Mustafa Kemal Paşaya verilmek üzere 
bir mektup vermiştir.

Uçak hiç durmadan Atlas Okyanusu, İrlan-
da, Londra, Paris, Münih, Salzburg, Belgrat 
rotasını izleyerek 49 saat 5 dakika havada 
kalarak o zaman için 8 bin 65 kilometreyle 
dünyanın en uzun menzilli uçuş rekorunu 
kırarak 30 Temmuz 1931 tarihinde Yeşilköy 
Havalimanı’na inmişlerdir. 

Yeşilköy Hava Alanı’nda İstanbul Valisi 
ve Belediye Başkanı Muhiddin Üstündağ, 
Amerika’nın Türkiye Büyük Elçisi, THK 
İstanbul Şube Müdürü Hasan Fehmi Bey, basın 
mensupları, havacılarımız ve kalabalık bir halk 
topluluğunca karşılanmışlardır. 

Büyükelçi Grew anılarında iki pilotla el 
sıkışıp başarılarını kutladıktan sonra ilk sorusu 
“Direkt mi geldiniz” oldu. Polando’nun “evet” 
cevabı, 1929’da Fransız pilot Dieudonnes 
Costes Paris-Mançurya arasında 4 bin 911 mil 
uçarak kırdığı rekoru tarihe gömüyordu. Reko-
run diğer bir özelliği, varış noktasının önceden 
belirlendiği en uzun uçuş olmasıdır. 

Yalova’da bulunan Cumhurbaşkanı Mustafa 
Kemal (ATATÜRK), 01 Ağustos günü, pilot-
ları Ertuğrul yatıyla aldırmış ve kendilerine 
Türk Tayyare Cemiyeti’nin en yüksek nişanını 
takdim etmiştir. 

Cumhurbaşkanı Mustafa Kemal (ATA-
TÜRK), pilotlara, “Eşi görülmemiş gezinizi, 
Türk ulusu yüreklerden taşarak beğendi. Siz 
değerli konukları Amerika’dan havalandık-
ları andan, Türkiye ufuklarına geldikleri ve 
topraklarımıza vardıkları dakikaya kadar ilgi 
ve heyecanla takip etti ve kendi başarısı gibi 
sevindi. Gerçekten başarınız, bilim ve tek-
niğin; ustalık ve cesaretiniz, insan gücünün 
benzersiz bir zaferidir. Kıtaları birleştirirken 
ulusları da yaklaştırıyorsunuz. Kuşkum yok ki, 
siz uygarlığını hayranlıkla izlediğimiz yeni-
dünyanın büyük diyarı ile eski dünya kıtaları-
nın kucaklaştığı yerde bulunan yeni Türkiye’yi 
böyle aracısız birleştiren Amerikalıların ve 
Türklerin kalplerini de birbirine daha çok 

yaklaştırdınız. …..Bugünün gençliği gök yüzü 
yollarından insanlar arasında, uluslara arasında 
yüksek dostlukların, yüksek sevgilerin kurucu-
ları oluyor. …Sizi coşku ile kutlarım. Yüksek 
toplumunuzu dünyada yüksek surette temsil 
eden Başkanınızı bu güzel münasebetle dostça 
anarım. Size daima büyük başarılar dilerim” 
şeklinde hitap etmiştir. 

Waşington’daki Büyükelçimiz Ahmet 
Muhtar’ın mektubunu pilotlardan alan Cum-
hurbaşkanı Mustafa Kemal, konuyla ilgili 
olarak ABD Başkanı Herbert Hoover’a samimi 
bir kutlama mesajı göndermiştir. 

Tüm bu gelişmeler ışığında, en doğal ve 
merak edilen soru “Niçin İstanbul” olmuş-
tur. Bu soruya pilotların gazetelere yansıyan 
cevabı “Türkiye’de çok yeni ve iyi şeyler 

yapıldığını işittik. Bunları yerinde görmeye ve 
selamlamaya geldik” şeklinde olmuştur. Ancak 
bu cevap açık ve yeterli değildi. Varış noktası 
için, Roma, Moskova gibi aday şehirler varken 
ne olmuştu da İstanbul seçilmişti?

Bu faaliyetin Türkiye’nin tanıtımına büyük 
katkı sağlayacağını düşünen Cumhurbaşkanı 
Mustafa Kemal ATATÜRK, devlet hazinesin-
den bir desteğin verilmesini kabul etmemiş ve 
kendisi  “varış limanı İstanbul olması ve maddi 
desteğin gizli kalması şartıyla” gerekli parayı 
göndermiştir. (Dr.Şenol Kantarcı) 

Bu dönemde, dünyada ekonomik buhran 
devam ederken, süper gücü olma yolundaki 
ABD ile Türkiye’nin siyasi ilişkileri tam rayın-
da değildi. Diplomatik ilişkilerin başlatılması 
için 6 Ağustos 1923 tarihinde Lozan’da im-
zalanan Türkiye-Amerika Antlaşması, antlaş-
manın “kapitülasyonları kaldırdığı ve Ermeni 
sorununu dile getirmediği” gerekçe gösterile-
rek, 18 Ocak 1927 tarihinde Amerikan Senato-
sunda yapılan oylamada reddedilmiştir. Bunun 
üzerine Dışişleri Bakanı Tevfik Rüştü Aras, 
ABD adına İstanbul’da görevli Amiral Bristol, 
tam hukuki bir belge olmasa da bürokrasi pas 
geçecek bir yöntemle,  17 Şubat 1927 günü 
dört maddelik bir notayı karşılıklı imzalayarak 
diplomatik ilişkiler başlattıkları göz önüne 
alındığında, bu uçuş Türkiye’nin tanıtımına ve 
ABD ile olan ilişkilere büyük katkı sağlamıştır. 

Getirdikleri 10.000 kartpostal, İstanbul 
Postanesinden Amerika’daki adreslerine 
postalanır. Sadece bu faaliyet dahi, İstanbul 
ve Türkiye için kolay elde edilemeyecek 
bir tanıtım fırsatı olmuştur. Mustafa Kemal 
ATATÜRK’ün, Türk imajının düzeltilmesi ve 
genç Türkiye Cumhuriyetinin dünyaya tanıtımı 
için, yaptığı onlarca faaliyetten birisi olan bu 
uçuşun bugün 103. Yılını tekrar kutluyoruz.

İstanbul Kanatlarımın Altında, 
Dünya Uçuş Rekoru (30 Temmuz 1931)

 AMİRAL GEMİSİ

E. Amiral Dr. Ergun MENGI                 ergunmengi@gmail.com

ANKARA (AA)- Emniyet 
Genel Müdürlüğü Siber Suçlar-
la Mücadele Daire Başkanlığı 
Soruşturma Şube Müdürü Şahin, 
"Dolandırıcılar ünlü bir televizyon 
programcısının, siyasetçinin rö-
portajını yapay zeka ile değiştirip 
yatırım vaadiyle dolandırmak için 
kullanıyor" dedi.

Yapay zeka teknolojisi, tanın-
mış kişilerin yüzlerini ve sesle-
rini taklit eden sahte videoların 
üretiminde kullanılabiliyor.

Bu tür videolar, dolandırıcılar 
tarafından insanları kandır-
mak amacıyla hazırlanabiliyor. 
Dolandırıcılar, sahte videolar 
aracılığıyla yatırım fırsatları ve 
kazanç vaatleri sunarak, insanla-
rı mağdur edebiliyor.

1950'ler ve 1960'larda 
İstanbul'un ikonik yapıları olan 
Taksim Meydanı ve Galata 
Köprüsü'nü vatandaşlara satan 
"Sülün Osman" gibi dolandırıcı-
lardan, sahte kimlikler sunanlara, 
saadet zincirleri oluşturanlara ve 
çeşitli yatırım dolandırıcılıklarına 
kadar pek çok yöntem zamanla 

değişti.
Günümüzde dolandırıcılar, bu 

geleneksel yöntemlerin yanı sıra 
sahte e-postalar ve mesajlarla 
kişisel bilgileri çalmaya yönelik 
"oltalama" saldırıları düzenliyor, 
sahte alışveriş siteleri kuruyor ve 
yapay zeka kullanarak sahte ses 
ve görüntülerle kişileri kandırıyor.

Siber Suçlarla Mücadele 
Daire Başkanlığı Soruşturma 
Şube Müdürü Erden Şahin, AA 
muhabirine, yeni nesil suçlar-
la ilgili tespitlerini ve bununla 
mücadeleye yönelik çalışmaları 
anlattı. Şahin, 81 ilde siber suç-
larla mücadele şube müdürlükle-
ri bulunduğunu söyledi.

Müdürlüklerin 7/24 esasına 
göre aktif bir şekilde çalıştığını 
aktaran Şahin, "Kendi görev 
alanımız olan ödeme ve bilişim 
suçları, yasa dışı bahis, çocuk 
istismarıyla mücadele ve suç ge-
lirleriyle mücadele olmak üzere 4 
ana başlık altında çalışmalarımız 
ve operasyonel faaliyetlerimiz 
devam ediyor." dedi.

Şahin, Kovid-19 salgınının 

yaşandığı dönemde interne-
tin daha yoğun kullanıldığını 
belirterek, internet kullanımının 
yoğunlaşmasının siber suçların 
artmasına da neden olduğunu 
söyledi.

Bu süreçte insanların internet 
üzerinden alışveriş yapmaya 
başladığını ifade eden Şahin, 
"Bu durum suçluların dikkati-
ni çekti. 'Buradan nasıl bir yol 
izleyebiliriz' diye bununla ilgili 
çalışmalar yaptılar ve farklı suç 
türleri çıkmaya başladı." dedi.

Yapay zekanın dolandırı-
cılığa da alet edildiğine dikkati 
çeken Şahin, "Dolandırıcılar ünlü 

bir televizyon programcısının, 
siyasetçinin röportajını yapay 
zeka ile değiştirip bunları yatırım 
vaadiyle insanları dolandırmak 
için kullanıyor." diye konuştu.

Şahin, "Konuşmaları tama-
men manipüle ederek yerine 
kendi istedikleri metni koyu-
yorlar, videoya yerleştiriyorlar. 
Sanki o kişi konuşuyormuş gibi 
karşı tarafa duyuruluyor. O şahıs 
eğer güven veren bir insansa, 
buna aldanıyor vatandaşlar ve o 
mecraya para gönderiyor ya da 
onların istediği bilgileri aktarabili-
yor." ifadelerini kullandı.

Emniyetten sanal alemde 
7/24 siber devriyeİSTANBUL (ANKA)-

Teknopark İstanbul’un kuluçka 
merkezi Cube Incubation, 
Cumhurbaşkanlığı’nın çağ-
rısıyla yurt dışındaki işlerini 
bırakıp Radarsan’ı kurarak 
yerli ve milli yüksek teknoloji 
çözümleri üreten profesyonel-
lerin başarılarına ışık tutuyor. 
İçişleri Bakanlığı ve Emniyet 
Genel Müdürlüğü tarafından 
kullanılacak dünyanın ilk trafik 
radar sistemi “Trafidar”, Cube 
Incubation’da hayata geçirildi.

Teknopark İstanbul bün-
yesinde yer alan Türkiye'nin 
ilk ve en büyük, dünyanın 
ise sayılı kuluçka merkezi 
Cube Incubation’da, Türkiye 
için farklı alanlarda stratejik 
öneme sahip pek çok proje 
geliştiriliyor. 2014 yılında Cube 
Incubation’da faaliyetlerine 
başlayan Radarsan, bu başarı-
lı girişimlerin başında geliyor. 

Radarsan’ın kurucu ortak-
ları, Cumhurbaşkanlığı Sa-
vunma Sanayi Başkanlığı’nın 
davetiyle yurt dışındaki 

profesyonel işlerini bıraka-
rak Teknopark İstanbul’da, 
uzaktan algılama teknolojileri 
konusunda uzmanlaşmış bir 
yüksek teknoloji girişimi olan 
Radarsan’ı kurdu. Radarsan’ın 
ana faaliyet alanını; sensör 
füzyonu, Radar ve Yapay Zeka 
(Derin Öğrenim) projeleri oluş-
turuyor. Şirket ayrıca “Sense.
Know.Act” sloganıyla katma 
değerli, ihracata yönelik Ar-Ge 
projeleri üzerine çalışıyor. 

Teknopark İstanbul’un 
Ar-Ge ve İnovasyon Destek 
Programı’ndan yararlanan 
Radarsan, 2022 yılında 
Cumhurbaşkanlığı Savunma 
Sanayi Başkanlığı kuruluşu 
olan Savunma Sanayi Tekno-
lojileri (SSTEK) A.Ş. tarafından 
geliştirdiği yüksek teknolojiler 
ile yatırım yapılmaya değer 
görülerek iştirak oldu.

Dünyanın ilk trafik 
radar sistemi “Trafidar”, 
Cube Incubation’da 
hayata geçirildi 
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HAbEr MErKEZi-UEFA Şampi-
yonlar Ligi 2’nci Eleme rövanş karşılaş-
ması için Fenerbahçe bugün İsviçre’nin 
Lugano takımı ile karşılaşacak. 
Karşılaşmayı İngiliz Federasyonundan 
Robert Jones hakem olarak yönetecek.

İlk maçı deplasmanda 4-3 kazanan 
Fenerbahçe Şükrü Saraçoğlu Stadın-
daki maça avantajlı çıkacak. Tarafta-
rının önünde ilk kez resmi maçını oy-
nayacak olan Fenerbahçe’nin Lugano 
maçı saat 20.00’de başlayacak.

FeNeRBAHÇe TUR İÇİN BUGÜN SAHADA

HAbEr MErKEZi-Atıcılıkta olimpiyat 
tarihimizde 10 metre havalı tabanca fina-
linde mücadele eden ilk sporcumuz olan 
şevval ilayda Tarhan, 135.6 puanla Paris 
2024 olimpiyat oyunları 7’ncisi oldu.

olimpiyatlara ilk kez katılan milli spor-
cu şevval ilayda Tarhan, finalde 135.6 
puan topladı. Milli sporcu, olimpiyatlarda 
bu disiplininde finale yükselen ilk Türk 
sporcu olmuştu. Elemelerde şevval ilay-
da Tarhan, 577 puanla 7. sırada yer almış 
ve finalde yarışmaya hak kazanmıştı.

Mamak belediyesi el değiştirdikten 
sonra sporda büyük atılımlar yapmaya 

başlandı. öncelikle tesisleri elden geçiren 
belediye, daha sonrasında spor kulüpleri 
ile irtibata geçerek, onlara antrenman ve 
tesis konusunda yardımcı olması takdir 
topladı

Mamak belediyesi başkanı veli Gün-
düz şahin‘in spora büyük önem verdiğini 
söyleyen spor koordinatörü Serkan Ağba-
ba, orhan bektaş ve Alibey Yıldırım, “biz 
başkanımızdan aldığımız destek sayesinde 
Mamak’ı spor da en iyi yerlere getireceğiz. 
bu yönde deneyimli spor adamları olarak 
çalışıyoruz. Amacımız Mamaklı gençleri 
spor alanlarına çekmek ve onları kötü 
alışkanlıklardan kurtarmak. başkanımızın 
dediği gibi canla başla çalışacağız. Startı 
verdik.” ifadelerini kullandılar.

Mamak şehir Stadı sorumluluğuna gel-
dikten sonra, stadın çehresini değiştiren 
Tacettin Akkaya, “Her şey güzel olacak. 
Tesisimizi yeniledik. Güzel ve olumlu 
sonuçlar alıyoruz. Herkes teşekkür ediyor. 
biz sporun içinden geldik. Sorunları en iyi 
biz biliriz. Mamak bizim vazgeçilmezimiz. 
çalışmaya devam edeceğiz.” diye konuştu.

ŞeVVAL İLAyDA 
OLİMPİyAT yeDİNCİSİ

MAMAK BeLeDİyeSİ, 
SPORDA ATILIM yAPACAK

şevval ilayda Tarhan

ERHAN KARADAĞ

SIvAndI-Spor’da Mamak’ın sesini 
duyuracak olan ekip

ÇALIŞMAYA DEVAM

1’nci Lig maçlarına zirve 
gerekesiyle hazırlanan 

Gençlerbirliği Kocaeli Stdında 
Beşiktaş ile oynadığı maçtan 
sonra Başkent Ankara’ya döndü 
ve hazırlıklarına İlhan Cavcav 
Tesislerinde devam etti.

Kocaelispor maçında 
futbolcularının ortaya koyduğu 
oyundan memnun olduğunu 
söyleyen Recep Karatepe 
“Lige kadar daha iyi olacağız. 
Özlemimiz Süper Lig olduğun-

dan çok dikkatliyiz. Hedefimize 
erişmek istiyoruz. Eksikliğimizin 
neler olduğunu biliyoruz. Lige 
kadar eksik yönümüzde orta-
dan kalkacak” dedi.  

Gençlerbirliği, Kocaeli 
Stadyumu’nda oynanan özel 
maçta Beşiktaş’a 2-0 mağlup 
oldu.

G.birliği’nin lig hazırlıkları Ankara’da

AHMET ERTÜM
Teknik 

direktör 
Recep 

Karatepe, 
Beşiktaş 
maçında 
takımının 

oyunundan 
memnun

KoLLAr SIvAndI-beşiktaş maçından sonra 
çalışan Gençlerbirliği futbolcuları

HAbEr MErKEZi-2 
Ağustos cuma günü saat 
19.00’da Ankaragücü 
ile Gençlerbirliği 
takımları arasında 
Eryaman Stadyumu’nda  
oynanacak olan 57. TSYd 
Ankara Kupa maçını 
Spor Yazarları aileleri ile 
birlikte izleyecek.

bu arada TSYd 
Ankara şubesi 
Kupası’nın biletleri 
dünden itibaren saat 
10.00’da satışa çıktı.

TSYd tarafından 
Passolig üzerinden satışa 
çıkarılacak karşılaşmanın 
bilet fiyatları; Güney Kale 
Arkası Tribünü 100 TL, 
doğu Tribünü 150 TL, vIP 
Sağ Tribünü 200 TL, vIP 
Tribünü 400 TL ve Loca 
(Kişi başı) 600 TL olarak 
belirlendi.

TSyD KUPASI 
2 AĞUSTOS’TA

HAbEr MErKEZi-Ankaragücü’nün 2024-
2025 sezonunda giyeceği 3 forma tanıtıldı. 
Ankaragücü’nden yapılan açıklamada, “Adıyla, 
şanıyla, büyük taraftarıyla, gurur dolu tarihiyle, 
İmalat-ı Harbiye ruhuyla yeni sezon iç saha forma-
mız burada” denildi.

HAbEr MErKEZi-Geçtiğimiz sezon Ankaragü-
cü forması giyen Alper Uludağ, sarı - lacivertli takı-
ma veda etti. Bu sezon kadroda düşünülmeyen, sol 
bek sosyal medya hesabından yayınladığı mesajla 
kulübe veda etti. Alper Uludağ veda mesajında şu 
ifadeleri kullandı.

“Veda zamanı geldi. Taraftarlarımıza, takım ar-
kadaşlarıma, hocalarımıza, yönetim ekibine, sağlık 
çalışanlarına ve bizlerle birlikte emek veren herkese 
teşekkür ediyorum. Hoşça kalın..."

yeNİ FORMALAR TANITILDI

ALPeR ULUDAĞ VeDA eTTİ

HAbEr MErKEZi-15 
Günden bu yana Kayseri’de 
bulunan Ankaragücü, 
Başkent Ankara’ya döndü. 
Hazırlık maçlarında önce 
Kayserispor’u 3-1 yenen sa-
rı-lacivertliler son maçların-
da Samsunspor ile 1-1 be-
rabere kaldı. Ankragücü’nün 
golünü Cephas attı.

ANKARAGÜCÜ 
BAŞKENT’E DÖNDÜ

Son MAç-Ankaragücü, 
Samsunspor ile 1-1 

berabere kaldı

HAbEr MErKEZi-
Ankaragücü'nde yeni se-
zon hazırlıkları ve transfer 
çalışmaları devam ederken 
yasağın kaldırılması için 
de geri sayım başladı.

Transfer yasağı-
na neden olan FIFA'da 
3, Türkiye Futbol 
Federasyonu'ndan 
da 1 dosyası bulunan 
Ankaragücü'nde yasağın 
ay sonuna kadar kaldı-
rılacağı ifade edilmişti. 
Kadrosuna diego coelho, 
Yusuf Emre Gültekin, Mert 
çetin, ismail çokçalış, 
Mahmut Tekdemir ve os-
man çakmak'ı kadrosuna 
katan Ankaragücü yasa-
ğı kaldırıp 9 Ağustos'ta 
başlayacak Trendyol 1.Lig 
öncesi bu futbolcuların li-
sanslarını çıkarmak istiyor.

yASAKSIZ 
GÜNLeR İÇİN 
SON GÜNLeR

HAbEr MErKEZi-
Türkiye Futbol Federas-
yonu Ankaragücü'nden 
Sirozhiddin Astanakulov'u 
da (Sıraç) ilgilendiren 
mavi kart ile ilgili yeni 
karar aldı.

Türkiye Cumhuriyet-
leri vatandaşlarının Türk 
statüsünde oynamasına 
izin veren mavi kart uygu-

laması İbrahim Hacıos-
manoğlu başkanlığındaki 
yeni TFF yönetimi tarafın-
dan sonlandırılmıştı.

Ancak yapılan yöne-
tim kurulunda daha önce 
mavi kartla Türk vatan-
daşı statüsünde oynayan 
futbolcuların kazanılmış 
hak nedeniyle yabancı sa-
yılmayacağı kararlaştırıldı.

SIRAÇ, KONUSU 
OLUMLU SONUÇLANDI

Sirozhiddin 
Astanakulov (Sıraç)

16 Yaş Altı Kadın Milli Takımımız, 
bulgaristan’da düzenlenen balkan 

şampiyonası’nda 4’te 4 yaparak na-
mağlup şampiyon oldu. Millilerimiz, 
dördüncü ve son maçında ev sahibi 
bulgaristan’ı 3-2 (25-20, 16-25, 17-25, 25-
23, 15-12) mağlup etti.

U16 KADIN MİLLİ VOLeyBOL 
TAKIMIMIZ ŞAMPİyON

KAĞAN
KARACEHENNEM

Paris Olimpiyatlarında 
madalyayı hedefleyen 

Kadın Voleybol Takımımız, 
ilk maçında Hollanda’ya 
karşı ilk iki sette 2-0 yenil-
gi almasına karşın kalan 
setleri kazanarak yoluna 
3-2’lik galibiyetle yoluna 
devam etti.

Bu maçta başta 
Vargas’ın 30 sayısı galibi-
yette öne çıktı.

2018’dEn bU YAnA 
YEniYorUZ
Hollanda'ya en son 

2018 Ağustos ayında 3-0 
yenilen milli takım, 6 yılda 
8 kez karşılaştığı rakibine 
mağlup olmamıştı.

Maça gelince...
Karşılaşmanın ilk 2 

setinde 26’şar dakikalık 
mücadelede bir varlık 
koyamayan ve 19-25’lik 
setlerle kaybeden Takımı-

mız üçüncü sette bir parça 
toparlandı. 3’ncü seti 
Takımımız 27 dakikalık 
mücadeleyle 25-22 kazan-
dı ve durumu 2-1 yaptı.

Dördüncü sette kıran 
kıran bir mücadele içiney-
dik. Bu seti de 1 saatte 
25-22 kazanarak durumu 
2-2 yaptık ve final setine 
gittik.

Final setinde tam bir 
savaş vardı. Bu sette Eb-
rar ve Vargas yine saheye 
çıktı. 15-13'lük sonuçla 
takımımız Hollanda’yı 3-2 
yenerek 2 saat 27 daki-
kalık mücadele ile yoluna 
devam etti.

Kadın Voleybol Takı-
mımız 1 Ağustos Perşem-
be günü saat 10.00’da 
Dominik Cumhuriyeti ile 
karşılaşacak. Maçı TRT 
Spor naklen yayınlayacak.

BiZ “BiTTi” DEMEDiK

►Kadın Milli Takımımız Perşembe günü saat 
10.00’da Dominik Cumhuriyeti ile oynayacak. 

Maçı TRT Spor naklen yayınlayacak.

►Paris Olimpiyatlarında madalyayı düşünen Kadın Voleybol Takımımız başta Vargas’ın 30 sayısıyla zafere kavuştu

Paris Olimpiyatında ilk maçımızı Hollanda ile 
oynadık ve 2-0 yenilgiden 3-2’lik galibiyet aldık

KIZLARIMIZ 

ZORU BAŞARDI

MEHMET KISMET


